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רשימת הנוכחים על תואריהם מבוססת על המידע שהוזן במערכת המוזמנים הממוחשבת. ייתכנו  
 .דיוקים והשמטות-אי
 

  



 הוועדה המיוחדת לענייני הצעירים
12/08/2024 

 

3 

    מצבם של צעירים זרים שאינם ברי הרחקה
 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
לפתוח את הדיון החשוב מתכבדת  אני  .  תודה לכל המשתתפות,  תודה לכל הנוכחים,  שלום, בוקר טוב

על מצבם של  ,  וחשוב שהדיון הזה מתקיים עכשיו  ,פו עלינו לפני כןכחיות שלצערנו נד הזה אחרי לא מעט  
טוביה שהגיעה אליי עם    שני בר, ד"ר  תודה לכל מי שהגיעו ותודה רבה  רחקה.ה  צעירים זרים שאינם ברי

 המשמעותי הזה. סליחה על העיכובים, שמחה שאנחנו דנים בו היום. , הנושא החשוב
 

  , החסמים הם רבים, רחקה. לצעריה התכנסנו כדי לדון בחסמים שעומדים בפני צעירים שאינם ברי
ואם המדינה הייתה   שהוא צריך לפתור בהקשרים הללו.  ניכר שאין משרד ממשלתי שלא עומד עליו אתגר

אבל המדינה גם יכולה לעשות צעדים נוספים  ,  ריםתמעניקה כמובן מעמד אז מרבית האתגרים הללו היו נפ
כאןשהם   שחיים  אנשים  של  בסיסית  הכי  הסוציאלית  הכשלים  ,  התפיסה  כל  את  למנוע  כדי  גם  באמת 

 . את המענים הללו אין שמתקיימים כש
 

החינוך  במערכת  והתחנכו  בישראל  שגדלו  צעירים  של  שלמה  באוכלוסייה  מדובר  לומר,  צריך 
, רובם דוברי עברית וישראל היא הבית עבורם. אותם צעירים לא הולכים לשום מקום ולצערי,  הישראלית

המדינה מתעלמת באופן שיטתי ממצבם ומסרבת להסדיר את מעמדם ולהבטיח להם עתיד כפי שמגיע לכל  
כר  צעיר וצעירה במדינה. אותם צעירים עם כל כך הרבה קשיים וחסמים, חוסר אפשרות לשלם שכר דירה, ש

מגיל   החל  בריאות  ביטוח  היעדר  אוניברסיטאי,  חוסר  18לימוד  נהיגה,  רישיון  להוציא  אפשרות  היעדר   ,
 אפשרות לנסוע לחו"ל ועוד. 

 
פניות  אני נתקלתי   יכולים ללמוד מקצוע מסוים באקדמיהציבור  בכמה  צעירים שלא  , שאלה  של 

או לא יכולים לעשות את , כמה זה אבסורדועד  דברים שאני אפילו הופתעתי לגלות שלא ידעתי לפני כן ממש 
נובעים  וחלקם  חלק מאותם חסמים נובעים מהיעדר בסיס חוקי ומעמד  .  המבחן הסופי בתחומים מסוימים 

ר בקלות על ידי  תים שיכולים להיפימפרשנות משפטית למונח תושב של משרדי הממשלה או מחסמים טכנ
לנושא.הי המשרדים  הזה    רתמות  בדיון  הרשויות  נלכן  עם  יחד  להבין  להסדיר אילו  נסה  אפשר  חסמים 

כמה שניתן עד שהמדינה סוף סוף תכיר בהם  לאוכלוסייה הזאת ולהתחיל ולהסיר ואיך אפשר לנסות לסייע 
 . כויות ותאפשר להם לממש את הפוטנציאל האדיר שגלום בהםזכשווי 

 
בנושא  ציבור שקיבלתי  בפניות  שלי  מהניסיון  נגיד  מהדברים,  גם  מעט  נפ,  לא  פעם  תהם  לא  רים 

את הצורך של ע  סדרה שהיא הסדרה ברורה שתמנהוהדבר הזה הוא אבסורד שאין איזושהי  .  בשיחת טלפון
נתקלתי במקרים מאוד   אלא באמת לטפל בזה.,  מישהו להצליח להגיע למישהו שדרכו אפשר לעשות משהו

דות ביתיות בלי גורם רפואי בגלל הסיפור של תשלומים והיעדר ישנים שאני כאן. ל המאוד קשים בשלוש  
 אי טיפול רפואי שהשליך אחר כך על תחלואה כפולה ועל סוגיות אחרות. ונגישות רפואית 

 
ההסדרה  היעדר גם מייצרת פה רבדים שונים של קשיים שנוצרים גם בגלל יה בעצם המדינה במו יד

אני שמה גם כאן את המעמד על הדיון, את הסוגיה הזאת, וגם את הסוגיה של  .  האוזן הקשבת אפילו והיעדר  
אני אתן קודם כל  ,  לטיפול וניקוי. אז ממש ממש תודהים  ושהם באמת אפשרי  חסמים שהם פשוט טכניים

מה הזאת ואני  זאני מודה ממש על היו ,יוזמת הדיון, היא טוביה לפתוח ככה את דברי הפתיחה שני ברלד"ר 
ככל שניתן, חשוב גם שנשמע את משרדי הממשלה   נשתדל שכולם, כולם ידברו  ממש מודה לכולכם שהגעתם.

 . כמובן ואת הרשויות
 

   שני בר טוביה:
 

החודשים  ,  שאני יודעת שזו תקופה, באמת, לומר לך תודהבאני רוצה לפתוח  .  נעמה,  תודה רבה רבה
 .השנה וחצי האחרונות, האחרונים בכלל

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 שנתיים. 

 
   שני בר טוביה:

 
הדברים הכי  , את יודעת, תקופה שהיא בלתי אפשרית כמעט להפנות תשומת לב לכל דבר שהוא לא

בוערים שז.  הכי  מבינה  ואני  יודעת  זאתו  נדחה  הסיבה שהדיוןגם  ו  אני  לך שבכל  מודה  ממש    בחרת  אני 
לאור   הולם  ךואני חושבת שזה א,  והצלחת לתת לזה תשומת לב במסגרת הוועדה, זה ממש לא מובן מאליו
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א ילדים. אני חושבת שזה  זכויות  ושל  כאן  ך  התפיסות שלך, של סוציאליזם, של שוויון,  הולם שהתכנסנו 
 היום. 

 
אני דווקא רוצה לדבר בסוף הדיון אם אני ארגיש שיש דברים שלא נאמרו, אני חושבת שעיקר הדיון 

אני רק   צריך להיות, אני רוצה לשמוע את הצעירים ואת משרדי הממשלה, אני חושבת שבשביל זה התכנסנו.
למעשה לא היינו צריכים  וש  שכולנו נזכור למה בעצם הגענו לכאן היום, לבקש  מבחינת המסגרת  לומררוצה  

על לא עוול    הסיטואציה שהילדים האלה נקלעו אליה   להתכנס, כמעט באף מדינה אחרת לא היינו מתכנסים.
 . הסיטואציה של ההורים שלהם היא סיטואציה ייחודית, סיטואציה מאוד מאוד ייחודיתבכפם היא 
 

אין כמעט מדינה בעולם שקבוצה שלמה של אנשים, ואני אומרת את זה שוב ושוב עד שנמאס לי 
שרות אשרות, אבל  אאבל שקבוצה שלמה של אנשים נשארת כחוק, מושארת כחוק עם  ,  לשמוע את עצמי

עם ,  שנים של חיים ככה באוויר  15  שלא כוללות זכויות ושלא כוללות איזשהו אופק למעמד יותר יציב וקבוע.
 תחושה שהאדמה כל הזמן זזה ושאתה לא יודע איפה תהיה מחר. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 התלישות הזאת בעצם. 

 
   שני בר טוביה:

 
התלישות הזאת. זאת הסיטואציה שהצעירים גדלו לתוכה ועל הייחוד, על המצב הייחודי שההורים  

כצעירים שגדלו  םשלה הייחודיות של המצב שלהם  בו צריך להוסיף את   .כאן, שמדברים עברית  נמצאים 
במיוחד אלה שלא גדלו בתל אביב גדלו בכיתות עם חברים בעיקר ישראלים או רק ישראלים ורק  ,  חלקם

נופל להם הבטון הזה על הראש שהם מבינים בעצם שתעודת זהות לא תהיה כאן,   18,  17  ,16בעצם מגיל  
אפשר  אי ואנחנו נשמע את זה היום, מבינים שאת זה ,  ולאט לאט. 5(א2)דף שקוראים לה ת תהיה כאן חתיכ

היא סופר  ,  צאים בהזאת הסיטואציה שהם נמ.  אפשראי  אפשר וגם את זה  אי  אפשר וגם את זה  אי  ואת זה  
 . אנחנו לא היינו יושבים כאן היום לו הממשלה הייתה מגבשת מדיניות. ייחודית

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 סדורה, כן.

 
   שני בר טוביה:

 
האחרונים העשורים  שני  של  הממשלות  על  מדברים  המקלט .  ואנחנו  בקשות  את  בוחנים  היו  ,  לו 

וגם סודאן עם  , אחת המדינותאריתראה זו ההורים של כל מי שיושב פה היו כנראה מקבלים מעמד פליט כי 
גבוהים מכל הלאומים  הכי  הכי  בפליטים  היינו  ,  זאת אומרת.  אחוזי ההכרה  בכלל לא  בכל מדינה אחרת 

היו מוכרים כפליטים,  מגיעים לשלב הזה לימבו .  כי ההורים שלהם  בסיטואציית  זה לא קרה כאן, אנחנו 
זה לכל  ,  הדרך לסיים אותה זה מעמד ובהיעדרו.  שנסחבת ונסחבת ולפחות לגבי הילדים צריך לסיים אותה

חסמים כדי שהם יוכלו  להסיר בשבילם כמה שיותר  ,  זה בזכות, זה מגיע להם,  זה לא בחסד,  הפחות, ושוב
 .בסוף דיברתי מלא להשתלב ולשגשג ולפרוח כאן.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
רובל  ל את זכות הדיבור קודם כל  אתן  אני  , שני.  תודה,  תודה.  זה טוב, זה פתיח טוב וזה חשוב,  לא

 . תודה שבאת אלינו .אבהנון
 

   רובל אבהנון:
 

  ולי אני קצת מתרגש, אז א מאריתראה.    20קוראים לי רובל אבהנון, בן  שלום לכולם,  .  תודה לכם
ובעצם    .2010-הגענו לפה ב,  אחריועקבנו  אני ואמא  , 2008בשנת  לארץ  אבא הגיע  .  גומים פה ושם מיהיו קצת ג

והילדות  ,  גוזין בדרום תל אביבוהתחלתי וסיימתי לימודים בקמפוס ביאליק ר, אני  לארץ,  מאז שהגענו לפה
ולך  ה  , מצחצח שיניים,בסוף אתה ילד, אתה קם בבוקר.  כל ילדות אחרת, היא הייתה כמו  שלי בהתחלה

 .וחוזר הביתהכדורגל שחק לחוזר הביתה, מתגנב , ללימודים
 

זה לא    אז בראש או אתה לא באמת  באמת מופיע  בהתחלה  אז  .  חושב שאתה שונה או משהולך 
 כאילו, ואז בעצם בכיתה ח' מתחילים לדבר איתך על מי אתה באמת ומה אתה, ל היה טוב וזהובהתחלה הכ

אז אתה לא  ,  אתה ילד,  כי עוד פעם,  כל כךלב  אבל לפחות אני אישית לא שמתי  .  שונה קצת   על זה שאתה
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עם  ,  גן עם חולותאאתה שומע קצת מההורים וזה כי היה אז בל.  באמת מקדיש לזה יותר מדי תשומת לב
לא באמת שם לב או   וב, אתהאבל ש, אתה שומע קצת פה ושם על בעיות בבית וכאלה, 20%-התקופות של ה

 . לזה יותר מדי תשומת לבמקדיש באמת 
 

יש להם תוכניות  ,  שבעצם כבר כל החברים הלכו לצו ראשוןי"ב,  ואז מגיעה כיתה  ,  היה טובהכול  אז  
אני הרגשתי שאני כאילו באי ודאות  ,  אני אדבר לפחות עליי, והם כבר יודעים מה הם הולכים לעשות, בראש

אני אלך כאילו לעבוד    ומה אני עכשיו?,  שנים שלמדתי בהן והשקעתי  12?  כזאת, כאילו מה אני הולך לעשות
אבל בית הספר גם ניסה , קצת ערערה אותי וקצת הפריעה ליאי הוודאות  אבל כן, אז כאילו? ולחזור הביתה

לימודים ש,  לעזור קצת פה ושם  ניסה למצוא לנו תוכניות או  ואני באמת באמת  הוא  מקבלים את הוויזה 
 ת חשמל. הנדסאומצאתי את הנדסאים תל אביב שבו ניסיתי בעצם ללמוד  

 
.  נרשמנו וזה,  הלכנו  אתה יכול לבוא וללמוד, אני ועוד חבר,  ל טובובהתחלה הם קיבלו וזה ואמרו הכ

אי אפשר, אתה לא יכול ללמוד  ,  לא, וואלה, מצטערים,  אומרים לך,  ליךאקשרים  מתואז שבועיים לפני בעצם  
 . מה אני אהיה,  הזאת של מה אני אעשה עכשיו   אי הוודאותכאילו שוב מחזיר לך את    זהההדבר  .  וזהעם ויזה  

 
אני ומה יש לי בידיים ומה אני באמת  שהיא עזרה לי באמת להבין מה  ,  אבל אז פגשתי את אסיה

יהיה אפשרי להיות מאמן  שהיא גם אמרה לי  ,  הבנו שנינוובעצם  והיא באמת הגיעה ועזרה לי    ,יכול לעשות
כי בסוף אני ידעתי  ,  קצת קשה מנטליתה  אז בהתחלה הי למה לא?,  אז באמת אמרתי אני אלך על זהכדורגל.  

אני בסוף לא אוכל לעבוד עם ילדים כי אין לי אישור ,  גם אם אני אסיים ,  גם שאחרי שאני אסיים לימודים
 . למרות שאין לי שום עבר פלילי או משהו, עדר עבירות מין מהמשטרה בעצםיה

 
בסוף גם ככה רציתי לסכן שנתיים מהחיים  ,  טוב, מה  :אבל אמרתי לעצמי   .בהתחלה היה קצת קשה

אז נרשמתי  ?  חלום בעצםלהגשים  אמרתי למה לא  ו , על הנדסאות חשמל,  שלי על לימודים שלא באמת רציתי 
כעוזר  לוינסקי  בספריית  התנדבתי  ובינתיים  ,  ובאמת סיימתי לימודים וסיימתי עם תעודת מאמןלווינגייט  

אין לי אותו בעצם ואני  , אבל בליגות המקצועיות קצת בעייתי כי האישור הזה, מאמן ועובד עם הילדים שם
 . אבל נקווה לטוב, בהליכים משפטיים עם עורכת דין וזה

 
זה   בסוף  להגיד  בא  שאני  מאודשמה  קטן  דבר  להיות  יכול  זה  ולא ,  בשבילכם  קטן  שינוי  כאילו 

  אבל בשבילנו זה באמת יכול לפתוח דלתות ענקיות ובאמת להביא לשינויים משמעותיים בעצם. ,  משמעותי 
שלהרבה צעירים אין אותו, והרבה צעירים מין,  , אם זה עליי נגיד, שעל אישור היעדר עבירות  עוד פעם  גם

, אז בעצם אין להם אותו, אז  עם ילדים  לעבודיוחד  שבעצם רוצים לעבוד בתחום החינוך, בתחום האימון ובמ
 גשים או לתרום למדינה. הלוהם לא באמת יכולים לעבוד 

 
ר יותר הוא אותו  יינסקי הבנתי שהמצב שלי והמצב של הדור הצעוה שלי בספריית לפובעצם בתקו

לא היה לי איך להסתכל  ,  לומרכ,  שלא היה עדיין שינוי ואין באמת משהו שאני יכול להגיד להם.  דבר בעצם
אז באמת חשוב לי לבוא  .  כמונישהם יגמרו  כי בסוף אני יודע  .  יהיה טוב,  ל טובולהם בעיניים ולהגיד להם הכ

יש פוטנציאל  ,  ממה שאני רואה אצל הילדים   ל יכול להשתנות ובאמתוולהגיד שיש לי תקווה ואני מאמין שהכ
אבל באמת הילדים עם תקווה ,  מהבאם זה בתחום הספורט, אם זה בתחום החינוך, אם זה לא משנה  .  ענק

 .  היום לך להישאר איתם כל ובעצם אתה איתם חמש דקות ובא.  בעיניים
 

 .כן, זהו, תודה. מת מקווה שתצאו מפה היום עם קצת מידע עלינו ושישב לכם קצת בלילהבאאני 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

לך כ  .רובל,  תודה  וטוב    והדברים שאמרת,  ל להגיד לך תודה ששיתפת אותנווקודם  הם חשובים 
אותי אם יש , תתקן בתוך הדבריםת אותם גחסמים שנראה לי שהצה ואני רוצה לסכם כאן את שני . שנאמרו

אז דרך  ,  אמרו לך פשוט זה לא אפשרי,  האחד הוא שמלכתחילה רצית ללמוד משהו מסוים.  גם משהו נוסף
אבל בעצם החסם הראשון הוא  ,  אסיה וזה מצאת איזשהו תחום אחר שאתה יכול להתפתח בו ולהגשים דרכו

 . בכלל הכניסה ללימודים של משהו שרצית לעשות
 

   רובל אבהנון:
 

 נכון. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 .אישום פלילי מהמשטרהאישור היעדר והדבר השני זה הסיפור של 
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   רובל אבהנון:
 

 נכון. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

האם אני  .  לעבוד,  המרכזיים שהם ממש מפריעים לך להתנהל, להתפרנסבעצם אלו שני החסמים  
 משהו נוסף שפספסתי פה? גם או שהיה   ,חסמים ספציפיים שתיארת הכי ברורהמסכמת את שני 

 
   רובל אבהנון:

 
 , יש פה עוד. אבל אני בטוח שהחברים פה, זה כל מה שאמרתי, כן, אמרתימה שמ. בטח

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
ן  א סולומון פנ.  היית מצוין ,  ולמרות שהתרגשת,  תודה רבהבוודאי, אנחנו נשמע עוד, בסדר גמור.  

 . מה שלומך? תודה שבאת אלינו, שלום, נוסיורד
 

    פנאן יורדנוס סולומון:
 

. תקופה 2003, נולדתי באריתראה בשנת  21קוראים לי פנאן יורדנוס סולומון, אני בת  בוקר טוב.  
מהצבא ערק  שלי  אבא  שנולדתי  אחרי  קצרה  אז    ,ממש  באריתראה.  לכלא  שלי  אימא  ואת  אותו  והכניסו 

והיא  אותנו  לשחרר  שיכולים  מסוימים  תנאים  בפניה  הציבו  בעצם,  לכל  שלי  אימא  ואת  אותי  כשהכניסו 
 הסכימה לתנאים, יצאה מהכלא איתי ואז גם החליטה שהיא צריכה לברוח כי היא לא יכלה לעמוד בתנאים. 

 
שבבני  כץ    וישר הגעתי לפרדסארבע וחצי כזה,  -, כשהייתי בערך בת ארבע2007לארץ הגענו בשנת  

התחלתי להשתתף בתנועות נוער כמו  ה ז'  שם גדלתי, שם התחנכתי, שם הייתי כל הילדות שלי. מכית  .ברק
וסך   ,הייתי יחסית מאוד מעורבת חברתית,  בני עקיבא, אחריי, מועדון הנוער שם, בית נערה, דברים כאלה

ההבדל היחיד הוא שבעצם לא גדלתי    ל הייתה לי ילדות די טובה, עם הרבה עשייה, עם הרבה חברים וזה.והכ
וזה התחיל להיות ,  ואני זרמתי עם זה, לא כזה תיקנתייה  ו שאני פשוט אתיופית ויהודיקבתל אביב, אז די הסי

 . סיוםמתקרבים לכש ,ב"מתקרבים באמת לכיתה יכשיותר קונפליקטי 
 
כל מה שצריך בשביל הגיוס ובעצם מתכוננים להיכנס  ,  שכל החברים כבר באמת אחרי צו ראשוןכ

ובעצם עשיתי מה שכל בן אדם . לא יודעים מה יהיה, מה לא יהיה וזה, כזהבאוויר למסגרת אחרת ואני כזה 
,  אסיה   גם הכרתי אתי"ב  ובעצם אחרי  י"ב,  ואז המשכתי גם אחרי  "ב  התחלתי לעבוד תוך כדי י,  היה עושה

 שהיא המלווה שלי עד היום. 
 

הפעם הראשונה שהתמודדתי עם העניין של מבקשת  יתה  היזו  פעם ראשונה,  אסיה  וכשפגשתי את  
סוג של מסך שחור כזה, של אני לא יודעת מה זה המעמד וזה היה  ,  מקלט וזה שאין אזרחות ודברים כאלה

ורק כשנפגשתי   הזה ואין לי מושג מה אני יכולה לעשות איתו, מה אני לא יכולה לעשות איתו ודברים כאלה.
לי,  מגיעות  זכויות  אילו  אז באמת התחלתי להתעסק בעניין הזה של מי אני ומה אני, מאיפה אני,  אסיה  עם  

 לי ולנסות להבין מה אני יכולה לעשות עם הזכויות שיש לי. ות  זכויות לא מגיעאילו 
 

כרגיל, מצאתי עבודה שיכולה לתת לי את הזכויות , כאילו  עבדתי פשוטי"ב  אז שנה ראשונה אחרי  
את  מיציתי מהר מאוד סוג של קצת .י"ב עבדתי שנה ראשונה אחריושמגיעות לי בתור מבקשת מקלט, וזהו, 

וניסיתי לחפש   כזה,  בלי תקווה  בלי עתיד,  כזה,  לי קצת חסר משמעות  הרגיש  וכזה,  רק לעבוד  השנה של 
 . משמעות, מה אני כן יכולה לעשות, מה אני לא יכולה לעשות

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 מה חלמת לעשות? 

 
    פנאן יורדנוס סולומון:

 
, אז מאוד "אחריי"-כזה, כשהצטרפתי ל  16-15אבל מגיל  .  אוקיי, אני אחזור טיפה אחורה, סליחה

ני  בגדלתי פה וגם גדלתי ב, כן,  אני מאוד אוהבת את המדינה,  כן.  בחברה הישראליתלהיטמע  מאוד רציתי כן  
כמוני או עם מבקשי מקלט כמוני ומאוד רציתי להמשיך את החלום  אריתראים  בסביבה שלא גדלתי עם  ,  ברק
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כביכול תרם .  הישראלי  מאוד  גם  ואחריי  משמעותי  מאוד  בתפקיד  כזה  ולהיות  ולתרום  לצבא  להתגייס 
 . לסיטואציה הזאת

 
איך אני יכולה  ,  איפה אני יכולה להתגייס,  אני ניסיתי לחפש כל מיני תשובות   16-15מגיל  ,  ותמיד

בבני עקיבא וגדלתי בבני ברק וכן התחברתי אולי יש אופציה כן להתגייר כי בסופו של דבר הדרכתי  ,  להתגייס
החלום שלי היה להיות חלק מהמדינה, כאילו להרגיש שאני  ,  ומאוד מאוד ניסיתי,  ליהדות בצורה כלשהי

אז בסוף  , וכשניסיתי כל מיני דרכים פה ושם לא כזה עבד לי. ורציתי מאוד לתרום חלק מהחברה הישראלית
 אוכל להתגייס משם. דם צבאית בתקווה שאני כן . הלכתי למכינה קדם צבאיתלמכינה קהחלטתי להגיע 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 מכינה?ו איז

 
    פנאן יורדנוס סולומון:

 
מכינת יפתח בקיבוץ רביד בצפון, למי שמכיר. זו מכינה קדם צבאית שמשלבת גם הדרכה עם בני 
נוער באזור הצפון. אז הדרכתי שם, התכוננתי לצבא, לערכים של צה"ל ומאוד קיוויתי שאני אוכל להתגייס,  

המשכתי בדרך  אבל זה לא עבד, לא נורא. והיום למרות שלא התגייסתי לצבא, כן חתמתי בגרעין הנח"ל ו
חברים עם  בצבא  המשותפת  נמצאים  שכרגע  לציון,  שלי  בראשון  מדריכה  בעצם  אני  בצבא,  שהם    , ובזמן 

 ואני גרה בתל אביב עכשיו.  "םעם בני נוער בשכונת רמב, ההדרכה בראשון לציוןאת עניין המשכתי 
 
להעביר את המסר שאני רוצה או את מה שאני  הדרך הכי טובה שלי וז שהגעתי לכאן בעצם,ה סיבה

 מרגישהואת מה שאני    חיים האישי שלי ואת איך שאני עברתיהסיפור  רוצה להגיד, זה באמת בלשתף את  
  ם ולתת לכם סוג של פנים כלשה ,  נקרא לזה  ואת החיבור שיש לי למדינה, יותר מהמדינה המקורית שלי אפילו

לפה   סיפור שלי, אבל יש עוד המון סיפורים כאלה עם שינויים כאילואת לסיפור שאומנם עכשיו אני מספרת 
 . ולשם, לא שינויים דרסטיים

 
הם  יומיים  -היוםוהקשיים  ,  כמו שלושה מהאחים הקטנים שלי,  והרבה אנשים פה גדלו, חלקם נולדו

הקושי בלמצוא . זה  מעבר לזכויות הגדולות של נגיד ללמוד באוניברסיטה או לטייל בעולם או דברים כאלה
הקושי בלהסביר  , כור דירה, הקושי בלהוציא כרטיס אשראי בבנקשהקושי בלהוציא צ'קים בשביל ל, עבודה

, וזה  זה ככה וזה ככה,  זה כן חוקי,  לא,  אז להסביר להם,  כל פעם מחדש שאתה צריך להציג את התעודה שלך
 . וחטים אותךסכאילו קשיים יומיומיים שפשוט כזה  . ואלה  לא תופס במערכת בגלל שזה יותר מתשע ספרות

 
כיר את הדירה  שואתה לא מבין למה מעדיפים לה, ואתה לא מבין למה אתה לא יכול להוציא רישיון

ואתה לא מבין למה אתה לא יכול  ,  ואתה לא מבין למה לא סומכים עליך עם כרטיס אשראי,  למישהו אחר
היעדר עבירות מין, ואני אגיד שכאילו כביכול יש לי מזל כי אני בחורה ומבנות לא מבקשים  .  להדריך ילדים
כי ניסיתי להמשיך את עניין ההדרכה שכן יש לי ניסיון בו וכן אני מאמינה שאני  .  לי בעיהיתה  אבל גם בזה הי
כי אתה צריך להוכיח שוב ושוב מעבר למה שבן אדם שכביכול יש  ,  אבל זה כאילו תוקע אותך,  מדריכה טובה

 .צריך להוכיחת לו אזרחו
 

לכם פנים מסוימות לסיפור שהוא של עוד הרבה אנשים והרבה  ו  והייתי רוצה שיהי'ס,  וזהו בתכל
אנחנו כביכול סופגים את ההשלכות של מעשים מאוד אמיצים של ההורים 'ס  ובתכל,  ילדים שאפילו נולדו פה

לנו חיים יותר טובים ולקוות לעתיד טוב יותר ולתרום יותר ו  אבל בסופו של דבר אנחנו רוצים שיהי, כן?  שלנו
 . תודה. ולהיות חלק למדינה

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
מדהים להקשיב לך ואני מקווה שתזכי להגשים  היה ממש ש גידארק , את נהדרת. ממש ממש תודה 

זה באמת אפילו ול, זה מדהים שאת בכל זאת נשארת בהדרכה ועם הגרעין והכ. השאיפותופה את החלומות 
משיך עם אסיה אאני    ול.הרשויות גם ביחס לדברים והכעוד מעט את  אנחנו גם נשמע    .מרגש לשמוע את זה

 .אסיה, תודה. , רכזת תוכנית ליווי מבקשי מקלט למרחבעאלדמ
 

   אסיה אלדמע:
 

עדה הזאת וולהיות פה ושמחה שגם השמחה  וממש  , אני מודה  אני גם מתרגשת,  שלום, אני אסיה
בחמש  .  אני רכזת של תוכנית ליווי פרטני של צעירים מבקשי מקלט תחת עמותת למרחב  מתקיימת ומתכנסת.

גם מהעיר תל  , 18-30צעירים וצעירות בגילי  100ליוויתי מעל , השנים האחרונות מאז שהקמנו את הפרויקט 
 ובאתי לדבר היום על מה זה לחיות כצעירים במדינת ישראל בלי תעודת זהות. , אביב וגם מחוץ לה
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יום. בעצם אני זוכה לפגוש אנשים שהם  -דברים שבסופו של דבר אני פוגשת ביוםאלה  מה שעולה פה  

שהם   כוחות,  מלאי  שהם  בגרות גחזקים,  בעלי  שהם  המדינה,  של  ערכים  על  התחנכו  שהם  במדינה,  דלו 
הרבה מהם באמת ושנולדו כאן    18עוד מעט גם יהיה פה באמת דור של בני    ממערכת החינוך הישראלית.

 . רוצים לתרום, הם מרגישים חלק, הם רוצים להיות חלק, הם רוצים לתת מעצמם 
 

לא מזמן ורצתה י"ב  צעירה שסיימה  ו  אם זה שנות שירות ומכינות, אם זה להתגייס לצבא, אם ז
ובעצם הבינה שהיא לא יכולה לעשות את זה, או מישהי שעשתה תואר בחינוך ורצתה להיות    "אלהתנדב במד

הם שוב ושוב מקבלים  ,  כאילו.  ובעצם הם נבלמים כל הזמן על ידי המערכת,  מורה והבינה שזה לא אפשרי
חיים מציאות  לתוך  מוסללים  לאט  ולאט  בה  לא  רוצים  היו  לא  לעבוד כאילו,    .שהם  רוצים  היו  לא  הם 

תקע במטבח. ממש נעשית מין תקיעות  יבסופרים, הם לא היו רוצים לעבוד בשליחויות, הם לא היו רוצים לה
 -  - - אני חושבת שזה פוגש אותם .כזאת שנורא קשה לצאת ממנה

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 ללה, אין אפשרות אחרת.סהו ללה של ממש, ז סה
 

   אסיה אלדמע:
 

מקצועיות, או קושי במציאת שסגורים בפניהם, או הכשרות  וזה פוגש אותם גם במקומות לימודים 
אנשים שמשחקים כדורגל בצורה מקצועית, לוקחים את זה ממש    אלהאם    . מלגות, וגם בתחומי תעסוקה

לא יכולים להיכנס לליגות הגבוהות ולהפוך את מה שהם הכי    18כזה מה שהם עושים בחיים, ופתאום בגיל  
או באמת למצוא עבודה שמעניקה להם את כל הזכויות הסוציאליות כמו שצריך, ופתאום    טובים בו למקצוע.

לות שבין  תבאמת קשה בהיא  זה הופך להיות מאבק אישי של צעיר מול המעסיק שלו או מורכבות שבעיניי  
בעצם שנה שאתה לא יכול לעבוד בה ופתאום היא  ו  שז, ן במכינהאביטוח בריאות לעבודה. זה פגש גם את פנ

ביטוח הבריאות שלה. צעי  מאבדת את  לימודים אינטנסיביים  או  וללמוד  ר שרוצה להיכנס לאוניברסיטה 
 ופתאום הוא צריך לוותר על הביטוח שלו ולהזניח את עצמו. 

 
כשהבנק  ,אני חושבת שזה גם בכלל קושי להתנהל כצעיר בצורה כלכלית נכונה, בריאה, לחסוך כסף

בעצם לא מאשר לך כרטיס אשראי או פנקסי צ'קים ואתה צריך פתאום להתחיל להתנהל במזומן, או זה יכול  
באפליקציה שאי אפשר לראות את   צעירים שהרבה מהם מקבלים את תלוש המשכורת שלהם  גם  להיות 

ובעצם מצמצמים את    באמת, שדוחקים אותם לשוליים,  זה כל כך הרבה דברים  .התלוש בלי תעודת זהות
שלהם  שבכלל  .האפשרויות  חושבת  בעולם  ,  אני  חיים  פה  בו  ל  ושהכ  דיגיטליאנחנו  הכל  באינטרנט, 

ל עם תעודת זהות ואנשים לא יכולים להירשם לחדר כושר או לשלם על חשבון טלפון או ובאפליקציות, הכ
 . להזמין תור

 
מאחור נשארים  והם  מתיש  זה  זמן,  מבזבז  גם  לאט  ,  ולצערי.  וזה  לאט  שהם  אנשים  פוגשת  אני 

שלהם   היומיומית  והזהות  כל נשברים  כנגד  להצליח  מנסים  הזמן  כל  והם  מתמיד  מאבק  להיות  הופכת 
זה הופך לחיים  ,  להם חיים שהם מלאי חלומות והצלחותיו  ובמקום שיה  ל זה בקושי,והכ,  כאילו  .הסיכויים

בפשרות חושבת  .  שהם מלאים  ואיזה  שואני באמת  ראיתי אנשים שפתאום קיבלו תושבות  לאורך השנים 
 . פשר להם להגשים את עצמם וקצת שיהיה להם קל ישינוי זה היה בעבורם וכמה זה פתאום א

 
אני באמת חושבת שכל הדברים שעולים כאן הם באמת קריטיים והם יכולים לגרום לאנשים לחיות  

,  שהם ראויים להרגיש,  של מוגנות ,  חיים פשוטים יותר, לאפשר להם להתהלך ברחוב בתחושה של ביטחון
 .זה, הכי באמת. שהם יוכלו להרגיש שהחוק הוא לצידם,  שהם ירגישו שרוצים בהם, שהם ירגישו רצויים 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
  ג'יין איירין ויליאמסון ואני עוברת ל. תודה גם על מה שאת עושה וגם על המילים שלך. תודה, אסיה

 , זה מוערך. ג'ייןכאן, שאת תודה . בפועל מנהלת המשרד, ם לפליטים "מנציבות האו
 

    ג'יין איירן וויליאמסון: 
 

 :( ם חופשי)אומרת דברים בשפה האנגלית, להלן תרגו
 

נציבות  אני רוצה להודות לוועדת הכנסת על קיום הדיון בנושא זה ועל כך שנתנה ל  תודה רבה לך.
 את ההזדמנות לדבר, ותודה על שאפשרת לי לדבר באנגלית.  האו"ם לפליטים
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לפליטים,  בשם   האו"ם  רוצה  נציבות  הגנה    לפתוחאני  סיפקה  ישראל  בהן  הרבות  בשנים  בהכרה 
ואירחה בני אריתריאה וסודאן ולאומים אחרים מבקשי מקלט, ולהודות למדינת ישראל על הענקת ההגנה  

לאחר מלחמת    1951הזו. אני יודעת שישראל הייתה אחת המדינות הראשונות שחתמו על אמנת הפליטים של  
 העולם השנייה. 

 
היא התקופה הארוכה מאוד שמבקשי מקלט בישראל  נציבות האו"ם לפליטים  הדאגה העיקרית של  

חיים עם הגנה מפני גירוש, אך עם מעט מאוד זכויות אחרות. אנחנו מבינים שמקובל לקבל סט מוגבל של  
זכויות לפרקי זמן קצרים מאוד בזמן בחינת מעמד המקלט, אבל ההשפעה על מבקשי המקלט בישראל של  

ים ועשורים, למעשה אנחנו נכנסים אל תוך הדור השני, הוא בעל  חיים עם מעמד זמני במשך כל כך הרבה שנ
 השפעה הרסנית, הן עבור ההורים והן עבור הילדים. 

 
ולא  מצבם של ילדים ונוער מבקשי מקלט בישראל הוא מעין אפקט דומינו שבו מעמד ההורים זמני 

ומוצא את עצמו באותו    18נקבע על ידי המדינה, מה שמותיר את הילד בלימבו ממושך עד שהוא מגיע לגיל  
 מעמד זמני של הוריו. למרות שהם נולדו בישראל, גדלו בישראל והם לא מכירים ארץ אחרת מלבד ישראל.

 
כל פליט מקווה שגלותו תהיה קצרה ושיוכל לחזור הביתה בשלום לארצו. עם זאת, המציאות היא  
שעבור פליטים רבים, מדינות המוצא שלהם נמצאות במצב משבר ממושך, וזה בהחלט המקרה של סודאן  
עברה   ואריתריאה  וסדר,  חוק  של  מוחלטת  כמעט  התמוטטות  של  במצב  היום  נמצאת  סודן  ואריתריאה. 

 שה עשורים או יותר במשבר ממושך של זכויות אדם בלי סוף באופק. שלו
 

לכן עמדת נציבות האו"ם היא שכאשר שהותם של מבקשי מקלט ופליטים נמשכת על פני שנים רבות, 
יש צורך בזכויות גדולות יותר והכלה גדולה יותר במדינה המארחת. וצורך זה אקוטי במיוחד לילדים, להם 

דם. אז יש לנקוט  יש רק ילדות אחת והם צריכים יציבות, והם צריכים מעמד וזכויות מובטחות ותקווה לעתי
בכל האמצעים האפשריים כדי להבטיח שמעמד זמני זה לא יימשך. הוא לא צריך להתקיים עבור אף אחד,  

 אבל הוא לא צריך להתרחב לדור שני של מבקשי מקלט. 
 

שנה למבקשי המקלט הסודנים והאריתראים הראשונים שחצו את הגבול   20, ימלאו  2024  השנה,
וזו   רבות,  כה  שנים  לאחר  גם  הכרעה  ללא  נותר  מקלט  מבקשי  אותם  רוב  של  ומעמדם  לישראל,  הדרומי 

בדבר מעמד הפליטים. במצב שבו   1951עמדתנו שהדבר אינו עומד בהתחייבויותיה של ישראל על פי אמנת  
פליט נותר בלתי פתור, נציבות האו"ם מעודדת בתוקף צעדים אחרים של הרשויות לתיעוד נכון של  מעמד ה

ילדים, לוודא שכל האנשים רשומים, כולל ילדים, ולכלול ילדים וצעירים בכל השירותים הזמינים שקיימים  
 לצעירים אחרים בישראל. 

 
שעם המדיניות הנכונה, פליטים יכולים גורמים תורמים, פעילים  ת משוכנעלפליטים    נציבות האו"ם 

ווין לכולם. זה ניצחון  -ומסורים לישראל. אנחנו יכולים לראות את זה בצעירים שיש לנו כאן היום, וזה ווין
לישראל, זה ניצחון למבקשי המקלט. וכנציבות האו"ם לפליטים, אנחנו כאן בישראל כדי לתמוך בישראל 

שראליות לאמץ את השיטות הטובות ביותר האפשריות להכללה, הגנה ופתרונות למבקשי מקלט וברשויות הי
 ופליטים בישראל. תודה רבה לך. 

 
    נעמה לזימי:היו"ר 

 
. עכשיו אנחנו ננסה לעשות את זה בין החברה האזרחית לבין  התמיכה  ועלהמילים  תודה, ג'יין, על  

  הרשויות, כי בכל זאת אנחנו באנו בסוף לשמוע את הרשויות, אז ננסה לעשות את זה בפינג פונג ככל שניתן. 
המשפטית, ואת אריאל מרנס, יועץ  מהלשכה    אןהנועם כעו"ד  אני אתחיל עם רשות האוכלוסין. יש כאן את  

אריאל, תודה ,  מי מתחיל, נשמח. תודהו  תן לשניכם לדבר, תחליטא  תודה.,  תודה לכם שאתם פה"ל.  מנכ
 שאתה כאן.

 
   אריאל מרנס:

 
שאנחנו מכירים, אנחנו בקשר הדוק עם רוב הארגונים, כמעט ר  יש פה הרבה פרצופים בחד   .בוקר טוב

הגירה,  הבסוף מדובר פה באיזשהו נושא באמת מורכב שהוא גם גדול יותר מרשות האוכלוסין ו  כולם לדעתי.
במסגרת היא   ולאפשר  להקל  לעזור,  בשביל  יכולים  שאנחנו  מה  כל  עושים  אנחנו  ביצועית.  זרוע  בסוף 

 המדיניות. זה פחות או יותר מה שיש לנו להגיד. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

כ ל אני כן רוצה להגיד שכשאני פונה אליכם עם פניות, תמיד יש אוזן קשבת  ואבל אריאל, קודם 
שאלתי היא האם יש לכם יכולת להציג מה אתם מזהים כחסם    הרבה פעמים גם באמת הצלחתם לסייע.ו
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זה ברמה הלאומית הממשלתית  על סוגיית המעמד,  יכולה להתמודד איתו. אני לא מדברת רק  שהמדינה 
ובוודאי שרשות האוכלוסין לא יכולה לתת על זה את הדעת כרגע. אבל בהחלט רשות האוכלוסין יודעת לגלות 

צריך יותר להבהיר,  ש  איפה אתם רואים מקומות  גם גמישות בסוגיות מסוימות ולסייע, ואז פה אני אומרת 
 מלצות מדיניות, שיהיו יותר סדורים.  האותם כ יותר להוריד את הכשלים הטכניים ושנוכל לבקש 

 
אני מניחה שגם לרשות זה יסייע להבין מה התחומים שהיא אכן יכולה לסייע בהם ולעזור. ובמובן  

סייעו, לפחות ה תמיד ובאמת אני אומרת, ממנכ״ל הרשות ועד, הזה אני גם מודה על הפעמים שבאמת פניתי
מ עם  היה  הרגשתי שתמיד  שלי  המדינה  .  לדברי  במקרים  של  לסיוע  זקוקים  גם  אתם  כרשות  בסוף  אבל 

 איפה היא מסירה חסמים ומורידה את הבעיות הטכניות שמפריעותות,  ווין איפה היא שמה עוד אופציכשת
 במובן אחר.  , כן?ולא מאפשרת לכם לפעול בגמישות שאפשר או אי אפשר

 
   אריאל מרנס:

 
אז אני אגיד, בערך לפני שבועיים עבר חוק חשוב, חוק ביומטרי לזרים. זה חוק שנועד לאפשר ודאות 

חד  -ים. היום אין באמת דרך לזהות מישהו באופן חדיחד ערכי, באמצעים ביומטר-בזיהוי זרים באופן חד
מקווה באמת  משרדי הממשלה ואני  לאורך  ישור קו  יזה משהו שנועד לייצר    ערכי, כל משרד פועל בצורה שלו.

בין אם זה משרד תחבורה, משרד הבריאות, .  שזה ייתן מענה לפחות בחלק המקרים שנדרש זיהוי של אדם
 .חד ערכי- גירים יוכלו לקבל זיהוי חדב

 
רגע היסטורי  יה  הבהחלט  זה  ,  שנה בשולחן הכנסת  20-נראה לי קרוב לכב  התחלה, זה חוק ששו  ז

 . זה אמור להתחיל לתת איזשהו מענה. אבל יקח גם זמן להטמיע אותו, שהוא עבר
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 שלכם? יומי -היוםעל מה זה אמור להשפיע במובן 
 

   אריאל מרנס:
 

כל משרד ממשלה    היום,  אבל בסוף, להבנתי,  שלנויומי  -עניין יוםשוב, אנחנו רק זרוע מבצעת, זה לא  
.  ן או מגרמניהד, מסויאהמאריתר זה לא משנה אם זה מישהו שהוא הגיע. באופן אחר לגבי זיהוי זרים פועל 

החוק הזה שאנחנו  ,  אבל ברמתנו,  ממשלה שיכולו להתייחס לאיך הם מזהים זרים י  אז יש פה עוד משרד
 - - -יקה שלו קלחמנו אותו נו וקידלהוב

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
איזה משהו שאתה חושב שהכנסת אמורה   לי עודאתה לא כרגע מציב  ?  אריאל,  מדיניותהמלצות  

 . לטפל בו
 

   אריאל מרנס:
 

את רוב העניין, הנושא של הזיהוי שלהם, שזה מבחינתנו  מכסה  לצערי, אני חושב שזה  ,  ברמת הכנסת
קציבית מאוד תעלות  ו  והממשלה תאפשר לנו ליישם את החוק, ז איזשהו חסם מרכזי. אני מקווה שהכנסת  

 מאוד גבוהה, צריך לעבור עכשיו לזיהוי ביומטרי. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 ניסה לתוקף? תוך חצי שנה בדרך כלל?מתי הכ
 

   אריאל מרנס:
 

 . בטוח אני יכול לבדוק, אבל אני לא
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 בסדר גמור. 
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    נעם כאהן:
 

צוהריים טובים. אני רק אולי אוסיף שבאמת אנחנו מפרידים את שאלת המעמד ומה  אני אוסיף,  
שמענו פה את שנלווה לו לשאלת הזכויות שמטבע הדברים הולכת ומסתבכת ככל שחולפות השנים, ואנחנו  

הסיפורים. אז שאלת המעמד נמצאת בביצוע של רשות האוכלוסין וההגירה בהתאם למדיניות, ואני יודעת  
שהייתה הרבה עבודה למשל סביב הסיפור של ביטוח רפואי לצעירים, ומצאו שם כל מיני הסדרים שנתנו את  

 המענה.
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 מכירה. אילו הסדרים?אני לא 
 

    נעם כאהן:
 

 . לפחות לגבי קטינים לגבי קטינים, 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 . 18מעל גיל לא קטינים, במובן הזה אנחנו 
 

    נעם כאהן:
 

היה מובן  ,  אוקיי, אז אני אומרת גם לא  זה  וזה באמת קשור לעוד תי,  בשלב ההתחלמאליו  היו, 
המעמד הוא לא זה שמעניק את הזכויות .  משרדי ממשלה שנותנים את השירותים או את הדברים שחסרים

ואומרים חוזרים  שאנחנו  משרדיזו  אז  .  כמו  בין  עבודה  של  באמת  למדיניות  ת  בהתאם  שונים  משרדים 
( לחוק  5)א()2שיונות הזמניים לפי סעיף  יבל אנחנו מנסים להקל ככל הניתן, לפחות בעניין מתן הר, אווהתשמו

המתנה, גם לצמצם את כמות הפעמים השם נעשים הרבה מאמצים גם כדי לצמצם את זמני    ,הכניסה לישראל
 . להתוות  שצריך להגיע כמה שניתן. שוב, במסגרת המדיניות שאנחנו אמורים

 
   שני בר טוביה:

 
נתן המעמד, ונניח שאנחנו שמים  הישהרעיון הוא להקל כמה שניתן ב  לשמוע  שמחה ממשאז אני  

שאלת המעמד לילדים, כי אני מבינה שזה לא בסמכותכם. אני חושבת שהיישום של  לשולחן את כרגע מחוץ 
לוסין יכולה להקל כויש לי כמה רעיונות לגבי איך רשות האו  העיקרון הזה בינתיים הוא רחוק מלהיות מושלם

, ואני אגיד ים-(5)א()2-שהם צעירים ישראלים לכל דבר, גם בסיטואציה הנוכחית של ה  על הצעירים האלה
 - - - לוסיןכשראש רשות האו

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 עמדה? ניירות הארגונים העבירו 

 
   שני בר טוביה:

 
כמה שהוא יכול ואנחנו מאוד  רויה  כאוכלוסין  ה  באתי להגיד שאוזנו של ראש רשותבטח, אני בדיוק  

אני אתן דוגמה,   . אבל אנחנו לא רוצים בכלל להגיע לסיטואציה של פניות פרטניות,  מאוד מעריכים את זה
תחשבו איזו סיטואציה טראומטית זה, אני מניחה שאתם מכירים את  .  שרות ראשונותא הנושא של הנפקת  

שרה בפעם הראשונה, שהוא אהמתקן בבני ברק, בשביל ילד ישראלי להגיע למתקן בבני ברק להנפיק את ה
עד לא מזמן בכלל לא הבין מה זה המעמד הזה שיש לו או שאין לו והוא מגיע למקום המאובק הזה שרק 

 .ליה בזכותכםילאחרונה הותקנה בו צ
 

כ.  אז אני חושבת שיש המון המון מה להקל שיהיה ,  משהו שכבר שנים אנחנו מבקשים,  לוקודם 
יטריח את עצמו לבני ברק פעם    18בן  ,  שגר בחיפהצעיר  אין שום סיבה ש.  בכל הארץ(  5)א()2אפשר לחדש  

חודשים ,  בחודש בשלושה  כן  .  תלוי ,  פעם  שהוא  למשהו  דוגמה  והנה  מבקשות  שנים  כבר  שאנחנו  משהו 
האוכלוסין רשות  הצעירים.  בסמכות  ואת  האוכלוסייה  את  שמכיר  מישהו  ,  מישהו  שהוא ישיהיה  יעודי 

, אין שום  2019-אין שום סיבה, ואני לא יודעת מי כאן ראה את התחקיר של המקור מ  מתעסק עם צעירים. 
בשנים   השתפרה  שהיא  יודעת  שאני  הזאת,  החוויה  את  הזה,  הדבר  את  יעברו  ישראלים  שצעירים  סיבה 

 . האחרונות, ועדיין יש המון המון מה לשפר
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, ועל זה הפנייה בדיוק 5א/ילדים שההורים שלהם מקבלים    .ונקודה שלישית, שוב, סתם לדוגמה
ניקו לכמה אלפי  העץ ש"שהיו כמה החלטות של בגכ נשלחה השבוע כי הבנו שזה ממש הופך לתופעה, עכשיו  

לחלקם יש ילדים,    .בגלל שהם לא קיבלו תשובות על בקשות המקלט שלהם שנים   5א/סודנים בלבד מעמד  
 . 5לא/וחלק מהילדים האלה זכאים 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 . אבא ישמתוקף זה של

 
   שני בר טוביה:

 
ילדים שהם זכאים לזה, אין  אלה    אין שום סיבה שזה ייקח חודשים ואפילו שנים,שההורה קיבל.  

אז  .  תשחררו את זה,  ילדים וצעירים ,  5א/-לעד שיש כבר ילדים שזכאים  .  מסובךיהיה כזה  ול  שום סיבה שהכ
 . אבל זה לא נכון שאין מה לעשות, איתכםכן בשיח דברים שאנחנו אלה שוב, 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
ושני,    .מסיימת את עבודתההיא  מתי  ,  משרדית-גם אני רוצה לשאול מתי המסקנות של הוועדה הבין

ובאמת נעקוב    הוועדה את מה שהצגת כרגע אל הוועדה מטעם  ,  מטעמנו  ננסה גם להעבירי  אני מציעה שבואלך  
שמצריכים שהם לא דברים  , זה בדיוק הסיפור של חסמיםשאתם אמרתם,  זאת אומרת, יש דברים  .  זה  אחרי

 - - - פשוטאלא , סדרי עולם שאולי ברמה הלאומית הממשלתית צריך לעשותעכשיו 
 

    נעם כאהן:
 

, והקושי  גריםהיפה וזרים עם המוקד לפליטים ומכהייתה באמת פגישה לא מזמן של ראש מנהל א
זה נמצא על השולחן שלנו ועם מחשבות איך . שרות ראשונות של צעיריםאפקת נלגבי ה, הזה הועלה בפגישה

ככה  ,  הנפיק את הרישיונות, אין ברירה אחרתלאין דרך למנוע מהם להגיע ו.  ניתן אולי להקל על הדבר הזה
התורים הם כבר לא התורים שראינו  .  את הדבר הזהאולי לרכך    ראות מה יכוללאבל  ,  הם נכנסים למערכת

 .הדבר הזה ירד מהפרק, פעם
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 - - - ניכר פה שיש שיתוףלא, גם 
 

    נעם כאהן:
 

זה מקצר הרבה  ,  האפשרות לחדש את הרישיון שלא באמצעות פקיד,  האיתנומטים גם באמצעות  כן,  
 . והדברים נמצאים על השולחן , מאוד תהליכים

 
   אריאל מרנס:

 
כמו . ושלא יהיו תורים בכללוהמטרה שלנו  מבורך,  ליה וזה  יצהדיברת על  .  ברשותך,  וסיףאאני רק  
 וזה אמור לעבוד הרבה יותר מהר. את האיתנומטים שנעם אמרה, יש

 
מי שאנחנו  על  , אנחנו יודעים  הביומטרי לזרים  של החוק,  שוב פעם,  הסיפור של הצעירים, וזה הסיפור

ארגונים פונים אלינו עם רשימות מסודרות של  השכאנחנו לא יודעים. ולכן  ,  מי שאנחנו לא יודעים,  יודעים
כמה שניתן.לאשרה  ונדרשים  צעירים שפנו אליהם שאנחנו לא מכירים בסוף    , אנחנו מנסים לסייע עד  כי 

, או  כובע  ית כל החיים שלך באיזשהו, היאנחנו מבינים שזה איזשהו אירוע מורכב, פעם ראשונה שאתה מגיע
אנחנו מבינים את המורכבות של הדבר הזה ומנסים  .Yמשהו מגלה שאתה אז אתה ו Xחשבת שאתה משהו 

להסדיר את כן אולי לנסות ימנע מזה, אבל להלגמרי אני לא יודע אם יש לנו איך . כמה שאפשרל על זה להק
קצת יותר זמן אנחנו נבחן עוד אפשרויות, אבל האיתנומטים  ואחרי שאנחנו נהיה עם  .  ך בצורה מסוימתיהלה

, עושים את זה מהר,  לאיתנומטים   פשוט לא להגיע לפקיד, מגיעים זה    כרגע הכי טוב שאנחנו יכולים לעשות
 .פספס לתור שלך, אתה מגיעללא מחדשים שעות בחוץ, לא צריך 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 תה? תסיים את עבודהיא מתי צפי  שימשרדית, -על הוועדה הביןו
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   אריאל מרנס:
 

 את רוצה להתייחס? ,חווה מה אנחנו מדברים?? על הבריאות
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 מה שנעם הזכירה מקודם.
 

    נעם כאהן:
 

לביטוח    אפשרותהלהסדיר את הזכויות של קטינים. זה הוסדר,    על  לא, דיברתי לגבי הוועדה שדיברה
 .בריאות

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 ה בעצם.תעבודה את אז היא סיימ

 
    נעם כאהן:

 
 בהקשר הזה, כן. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 בסדר גמור. 

 
   אריאל מרנס:

 
גיל   עד  צעירים  גיל    18שבסוף  עד  ב  60ומבוגרים  בריאות  ימקבלים  מי שהואטוח  בשוק    והשאר, 

 ביטוח בריאות.לתת הוא אמור ו העבודה אמור לקבל ביטוח בעצם מהמעסיק שלו
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

להבין איך נצטרך  אנחנו    , אבל זה גםבסדרזה מורכב.    , אוקיי,  בילים את מקומת העבודה, ואזגאז מו
בטווח אני רק אומרת, אבל החסמים הם בדיוק    ,כן, בוודאי,  כן.  דברים גם עם משרד הבריאות על זהמאנחנו  

. צגה, תרצי מטעמנו  בכל מקרה את ההמלצות שאתם שלחתם אנחנו גם נשלח, שזו הבעיה.  הזה של הגילים
 עוד?שנשמע עכשיו או 
 

   צגה מלקו )הליכוד(:
 

 נשמע. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

עמית    לעל"ם,  תודה שהגעת. אני אעבור  ,רפה אלינו לכאןטצהכנסת צגה מלקו ה בסדר גמור. חברת  
 תיק. והוא גם מכר  ,פרלסון

 
    עמית פרלסון:

 
לא    –זה יותר שאו  ,להישמע כאילו יש יותר קצהאני מוסיף קצת את הקצה השני. לפעמים זה יכול 

צהוב או סקסי לדבר על הדברים האלה, אז תנסו לקבל את הפרופורציות. אני חושב שכשאין    –  יודע מה
 לקצה.  מענים ושירותים שנותנים, אז יש חבר'ה שמגיעים

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 בדיוק.
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    עמית פרלסון:
 

וגם  אם  אנחנו  טובים  במיצוי  זכויות  וגם   אם  אנחנו  טובים  בלהגיע  לחבר'ה  מהקצה,  אין  זכויות  
למצות.  אני  כן  אגיד  שבעיקר   משרד   הרווחה  וכולי  מאפשר  לנו  לקלוט  חבר'ה   לשלטרים,  ותמיד  זה  באישור 

 של המפקחת ואיזושהי בירוקרטיה, כמעט תמיד מקבלים  אישור, אבל הבירוקרטיה - -  - 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 בעצם למסגרות החירום אתה אומר שיש אישורים חריגים זמניים, איך זה בדיוק?
 

    עמית פרלסון:
 

זה מאוד פרסונלי צריך  .  כן,  ואיזשהו   להתקשר למפקחתבסוף  בודדים  ימים  שהיא תאשר לכמה 
ומעקב, מסרבל  תהליך  מאוד  וזה  מחדש  פעם  כל  זה  לצעירים    .אבל  להציע  מה  כארגון  לי  אין  בסוף  אבל 

לחבר'ה שרוצים, ,  ההצלחות זה לא יודע מה,  וצעירות. אני אומר במקרים אחרים, אז הם מצליחים, כאילו
וצעירות  ,  הפנייה לאזרחות לקנדה צעירים  יש  אבל  שזה הפתרון.  חושב  כן  מרקעים  שאני לא  שונים שזה 

ש ומובס מהמאבק של להיות  תבשבילם משהו שהם היו מעדיפים בדיוק בגלל מה שנאמר פה, שאני כבר מו
מספרים מאוד קטנים, כן? אני רק נותן את זה כדוגמה עוד אלה  ישראלי, אז אני מוצא אלטרנטיבות אחרות.  

 ה שאנחנו מגיעים אליהם. קצי פעם למקר
 

גם אנחנו כעמותה שבדיונים קצת עם הארגונים האחרים על לנסות כן להשתמש בידע אני אומר,  אז  
שים להציע  קאנחנו מת,  צעירים ולאפשר להם כניסה יותר חלקה לעולם המבוגריםללוות  שיש לנו על איך  

 כזאת.  משהו קונקרטי כשהמדיניות היא
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

זה  ו גם מציף את  בעצם  דבר שהיעדר המניעים,  אתה  של  בסופו  דוחק לתופעות קצה שאנחנו  זה 
 יעדר האחריות.כולנו, וצריך גם להכיר בזה, שזה גם חלק מהאיתן מתמודדים 

 
    עמית פרלסון:

 
עם אזרחות לתת מענה למצבי קצה, אז בוודאי כשאין אזרחות וכל דבר כזה,  שגם קשה לנו לחבר'ה

 הבירוקרטיה יותר קשה. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

.  ורב פקד אבי בוזו שלום, מירב ליסובסקי   . ר למשטרת ישראלועבלרגע רוצה כתודה לך, עמית. אני 
 תודה שהגעתם אלינו. 

 
    לינוי מני:

 
 לינוי מני. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
,  אז אני אתן גם אם תרצו שאלות .  לינוי ואבי שהגעתם אלינו ,  תודה  .סליחה, בסדר גמור,  לינוי מני

אני אשמח לשמוע מכם  .  אבל אני מבינה שסוגיית הרישום הפלילי היא הסוגיה היותר קשה כדי באמת לעבוד
 .מה קורה עם הסוגיה הזאת

 
   אברהם בוזו:

 
 .חד ערכי-החד הקושי שלנו זה בעצם הקושי של הזיהוי . בוקר טוב לכולם

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 .שזה מה שדיבר עליו אריאל
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   אברהם בוזו:
 

 נכון. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 וזה בעצם אמור לסייע גם לזה?
 

   אברהם בוזו:
 

משטרת ישראל לא לוקחת , אים את האישורים ומבקשים את האישוריםיאמור לסייע, אבל כשמוצ
אז כן, אנחנו מקווים  ,  ביעות אצבעטהיה לנו אפשרות גם לצורך האישורים לקחת  תאז ברגע ש,  ביעות אצבעט

 .שזה מה שיפתור את כל הבעיה
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

נכנס לתוקף  ן  דיברו עליו רשות האוכלוסיאז אם אני רק רוצה להבין את המדיניות ברגע שהחוק ש 
אם עכשיו מישהו צריך אישור רשום פלילי, יכול להגיע, לשים את טביעת האצבע בנוסף, ואז   ,רשמי ומיושם

 יהיה ניתן להנפיק לו. 
 

   אברהם בוזו:
 

 -   - - אנחנו עדיין לא שם. מקווים שלשם אנחנו נגיע בסופו של דבר, אבל כרגע, לא, עדיין לא 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 חסם אז בפער הזה? המה 
 

   אברהם בוזו:
 

כשמ בעניין של חשד, לא  רק כאשר מדובר  נותנים טביעות האצבע  או  למסור  שהו מגיע  י שאנחנו 
 להגיש בקשה.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 -  - - רגע, אז אתה אומר כרגע שלמשטרת ישראל אין כרגע איזושהי

 
   אברהם בוזו:

 
 סמכות.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 לא, אין לה סמכות, אבל אין לה גם כוונה להסדיר מדיניות בנושא הזה כרגע? 

 
   אברהם בוזו:

 
 .זה לא מה שאמרתי, אנחנו עדיין שוקלים את העניין הזה

 
    לינוי מני:

 
 . אפשר להבהיראם אז גברתי, 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 בהחלט. 
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    לינוי מני:
 

  להקים מנגנון של ממשק מקוון בין רשות האוכלוסין וההגירה למשטרת ישראל   -  הפתרון בנושא הזה
ישראל תוכל להנפיק את האישור בדבר  שמשטרת באופן כזה שיהיה מספר אחיד לכל אותם צעירים על מנת  

אנחנו כן נבקש  .  כנסתה  בוועדות  זה הפתרון, זה כבר עלה גם אני אגיד בדיונים שונים.  עבירות מיןהיעדר  
 . לדעת אבל איפה דברים האלה עומדים

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 , אריאל?אתה רוצה להוסיף רגע. אוקיי, אז זה דווקא טוב

 
   אריאל מרנס:

 
מזרים,  ים אמצעי זיהוי ביומטרילנטילת החוק בשמו הרשמי הוא חוק , בסוף. אני אשמח להתייחס

ביומטרי זיהוי  נתוני  מספראומים  הפקת  לא  ביומטרי,  זיהוי  אמצעי  בפירוש,  הזה אומר  החוק  מידע.    , גר 
לא כל אחד   -  אמצעי זיהוי,  כל אחד יכול לתת  -  חד ערכי. בסוף מספר-אמצעי זיהוי ביומטרי בשביל זיהוי חד

לא   ולכן אפשר שוב לעבור על החוק ולקרוא אותו ואני מציע בסוף כן להבין מה המשמעויות שלו. יכול לתת.
זה מספר , אמרו שאם יהיה מספר. במסגרת הדיונים של החוקזה גם עלה , יהיה מספר שמחלקים אותו לבד

 .  אמצעי הזיהוי ולא ניתן להשתמש במספר הזה לבדל שיהיה אך ורק בנוסף
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

בסוף לשאולאריאל,    ,אבל רוצה  בסוף  אני  רישום היעדר  אישור  ,  אנחנו צריכים פה משהו פשוט, 
 . סיקערות מין כדי שיהיה אפשר להיפלילי או עב

 
   אריאל מרנס:

 
 . שם ייואז אנחנו מדברים על פתרון תקופת הביניים עד שהחוק 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 נכון. 

 
   אריאל מרנס:

 
הזיהוי של אותם  ם. שוב, פתרון הביניים חונה אצל. הבינייםאני לא יכול לתת את פתרון מעולה. אז 

אבל ,  שוב, אני לא באתי להציע הצעות למשטרת ישראל או למשרד לביטחון לאומי,  צעירים יכול להתבצע
מקרים  שבעה-שישה עודל אפשר לבצע עוד זיהויים, אני יכול לחשוב ע .אנחנו רק זרוע ביצועית, כמו כל דבר

 ועדיין, שוב.  האדםבן    זהות שלו השאפשר לבקש מכתב מגוף מסוים ועוד שלושה גורמים מזהים שיאשרו שז
 צר לי. , אצלנו נה , זה לא חופעם

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 אז לכן אנחנו עם המשטרה. אוקיי, לא, 

 
    לינוי מני:

 
 -  - -, אני רק אבהיר, לא מדובר בפתרון ביניים. המשטרה לא יכולה תיגבר

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 לתת פתרון ביניים. 

 
    לינוי מני:

 
  - -היא לא יכולה להנפיק אישור 
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    היו"ר נעמה לזימי:
 

 זמני. 
 
    לינוי מני:

 
חייבת  אני  של אדם לפי זיהוי ביומטרי.  ר"פ  או בכלל    מיןעבירות  דר  ע דבר היב  בדבר היעדר. לא  -  -

 מספר של מערכת.
 

   אריאל מרנס:
 

כן, ,  הזה  ן וברגע שהחוקאותלעדכן  עבר ויש לו משמעויות שצריך  שהחוק הזה הוא חוק חדש  בסוף  
 תתייחס לזה.  שני

 
   שני בר טוביה:

 
אני גם לא מבינה כל כך ואני חייבת להגיד  .  המשטרה אבל אומרת שהחוק לא ישנה את התמונה

 .המשטרה בתקופת הממשלה הקודמת לפתור את זהשל שהיה ניסיון  
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 ו בזמנו?עמה הפתרונות שהוצ
 

   קריאה:
 

 מספר אחיד.
 

   שני בר טוביה:
 

מבחינת הזרמת המידע ואחר  ן  ניסו למצוא פתרונות מול רשות האוכלוסי,  הייתה איזושהי מחשבה
ביעות אצבע במדינת ישראל צריך  ליטול טאבל בעצם בשביל  ,  אצבעהביעות  נטילת ט  כך הייתה המחשבה של

. עכשיו,  סתום ובגדול ויתרו עליווי  הגיעו למבהם  די מהר  ,  אז היה איזשהו ניסיון.  הסמכה בחוק וטוב שכך
 - - -אני מבינה את הכוונות, אני מבינה 

 
   אריאל מרנס:

 
מצאים  מהפקה לצורך השוואה לנטילה ו: "א'4,  לחוק  4מפורשת בסעיף  ה  חוק מציין בצוראבל ה

ביומטריו נסיעה הכוללים  ם  ינתונים  ו,  מסמך  האוכלוסין  רשות  שוטר,  ,  הסמיך אותושהשר  הגירה  העובד 
 . וזה ממשיך" , חיילכךלהסמיכו ראש רשות הביטחון ש עובד רשות הביטחון, סוהר

 
   שני בר טוביה:

 
שוב אז  בעיה,  חוש,  אין  מהמשטרהאני  לשמוע  שצריך  האמצעים  ,  בת  של  החוק  כניסת  האם 

האם רובל יוכל בעוד חצי שנה להנפיק אישור היעדר עבירות ? ם לזרים לתוקף ישנה את התמונהיהביומטרי
 כן או לא?, מין במשטרה

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 זו שאלה. 

 
   אברהם בוזו:

 
 אנחנו עדיין דנים על זה. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 . של החוק ומה תעשו עם זהורה להשלכות עדיין אין לכם מדיניות סדזה שמה שאתה בעצם אומר 
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   אברהם בוזו:
 

 מין. העסקה של עבירות הבנוגע לעניין של אישורי 
 

   שני בר טוביה:
 

,  יש ילד שהגיע לישראל בתור ילד בן ארבע,  זאת אומרת.  קלאסית לחסם שהוא באמת טכניזו דוגמה  
וכל מה שהוא צריך ,  מדינת חוק   ווז.  ומאז הוא חי בישראל  , וכנראה שלפני גיל ארבע הוא לא ביצע עבירות מין

הוא צריך הוכחה לזה שהוא הוא לא ביצע  ,  קובע החוק בישראלכה  כי כ,  כדי לעבוד.  זה את ההוכחה לזה
 .אז באמת ין בגיל ארבע.מעבירות 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
גם חברתי, יש גם  ,והה, הרי בסוף משטרת ישראל, התפקיד שלה הוא גם קהילתיתלא, אבל גם אני 

ואני מברכת על זה שהוא קיים. זה ממש אינטרס הרי של הגוף הזה, למנוע תופעות   במשטרהגף הזה אאת ה
קצה. לא פעם משטרת ישראל מביאה חוות דעת חשובות על קיצוצים בתקציבים מסוימים לחברות מסוימות 

בגלל שהמשטרה מבינה גם את התפקיד שיש ,  ל כי אומרים, זה מסליל לארגוני פשיעה, וזה מביא לפהווהכ
 .בסוף למערכת שמסייע  לרשתות הסוציאליות

 
אנחנו יודעים שזה מסליל לפשיעה ואנחנו לא נוקטים  ,  והדבר הזה הוא ממש כאילו המשטרה אומרת

, זה בסוף,  זאת אומרת.  שהן אמורות בסוף לסייע לכולנו ,  מדיניות שמסייעת להקטין תופעות שוליות בחברה
בדמויות והפגיעה הפרסונלית  חלק מהכלים    זה ממש,  בפרטים,  באנשים,  אני אומרת מעבר לחסם הטכני 

אני ממש רואה את זה כמשהו שהוא גם סוגיה ,  כאילו   שאמורים להיות לכם כדי להילחם בתופעות קצה. 
 רוחבית, היא לא רק סוגיה של דמויות ספציפיות שצריכות את המענה הזה. 

 
 אדוני? ,אתה רוצה להגיד משהו

 
   ברהנה הגוס:

 
ראש  שמי   יושב  הגוס,  עמותברהנה  מקלט  ת  של  מבקשי  למען  חדשה    בארץ. אריתראים  תקווה 

פיק  נאין לה בעיה לה,  משטרההחלילה הילדים האלה עוברים עבירה,  חס ואם  ,  ישראללמשטרת  שאלה שלנו  ה
 פיק. נלהם את מה שצריך לה

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 אין בעיה. א אתה אומר שלחומר, זאת אומרת

 
   ברהנה הגוס:

 
לא יכולה  היא  שלא עוברים את הדבר הזה  כיק להם את הדבר. למה  הנפאם יעשו, אין להם בעיה ל

 ?להוציא להם
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

היא נכנסת ונותנת כאן את  , עבירהנעשית ברגע שכן  , המשטרה, אומרתאמת שזה טיעון טוב. זאת ה
 -  - -  אז למה כדי למנוע עבירה, לומה שנקרא המספר ואת הכ

 
   אברהם בוזו:

 
ואז    טביעת אצבעאז אנחנו כן נוטלים  ,  נחקר במשטרהשבן אדם  כי ברגע  .  שני דברים שונים אלה  

 . אנחנו יכולים לזהות 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 .בגלל שזה מייצר את הסמכות
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   אברהם בוזו:
 

 בדיוק.
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

אני חושבת שזה עניין גם  בעייתיות. אז בעצם הסיפור פה לייצר סמכות מקדימה כדי למנוע תופעות 
אבל פה אני ,  לגמרי ערכי שחייב לאפשר אותו לאנשים שנמצאים פה במובן הכי בסיסי לעבוד בכל עבודה

 - - - בסוף לאפשר, גם התפיסה של המשטרה וז, אומרת
 

   אברהם בוזו:
 

יש  ,  נכון הזה  בדיוק מי ברגע שאני  ,  מצד אחדלו שני אינטרסים.  אבל פה במקרה  יכול לדעת  לא 
שזה ההגנה על הקטנים ועל חסרי  , שהוא צריך את האישור, של המטרה של החוק -  -  -אז יש לנו את , האדם

 ע. היש
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

שיישום  אנחנו צריכים להוציא מהמלצות הוועדה פשוט  .  שאנחנו כאילו הבנו פה את זהנראה לי  
 .אוכלוסין יגזור מדיניות שתוכל לפתור את הסוגיההחוק ברשות ה

 
   אריאל מרנס:

 
 . כל משרדי הממשלהאת  הוא מחייב, חוק לכל משרדי הממשלה

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 הוא הגיע בעצם ממשרד הפנים, נכון? כן, אבל 

 
   אריאל מרנס:

 
עשרות דיונים על  ,  אבל היו שותפים לו כל משרדי הממשלה,  שלוהחקיקה  אנחנו דחפנו את קידום  

 . הרבה הרבה שניםלגבש 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 כולם חלק, אתה צודק. 
 

   מרנס:אריאל 
 

 .שחשבו על החוק הזה בהתחלהכאני חושב שעדיין הייתי ביסודי 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

אבל רק אנחנו נשים את זה שיגזור גם את הסיפור של  , את רוצה לדבר? חברת הכנסת צגה מלקוכן, 
 תודה לך. ,צגה. משטרת ישראל

 
   צגה מלקו )הליכוד(:

 
אני  .  דיון מאוד מאוד מעניין על    אני מברכת,  ראשהלזימי, יושבת  הכנסת  חברתי, חברת  ,  לוקודם כ
אבל השאלה שלי לנציג . ללמוד ולראותצה , אני רוה אני בא אמרתינו, אני שמעתי שדיון יש, לא הייתי מוכנה

אמרת   א.כשצריכים ל,  האם כשרוצים לפתוח כבר יודעים,  שאלה שלוהכששאל אותך ברהנה לגבי  ,  המשטרה
 .אני לא הבנתי את התשובה שלך יר פה?האתה יכול להב, שני דברים שונים
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   אברהם בוזו:
 

שזה עוד מספר  ,  זהות פיקטיביתתעודת  מה שנקרא  פותחים  אז אנחנו בעצם  ,  אז כשמגיע במקרה כזה
ע,  אצבליטול טביעות  יש לנו במשטרה סמכות  ,  אבל במקרים של חקירות כחשודים.  נוסף שאותו אדם מקבל 

 אדם. תו או זהות שלהואז אנחנו יודעים מה 
 

   צגה מלקו )הליכוד(:
 

 ?לעבודה אוקיי, אבל במקרה של
 

   אברהם בוזו:
 

עת אצבע, אין לנו  ילמקרה של אישור משטרה, שאדם מגיע לתחנת המשטרה, אנחנו לא לוקחים טב
 אפשרות לעשות את זה, אין לנו סמכות. 

 
   צגה מלקו )הליכוד(:

 
 אין סמכות למשטרה?בגלל ש

 
   אברהם בוזו:

 
 נכון. 

 
   שני בר טוביה:

 
אצלכם בפגישה  פשוט  ברור,  וזה  עכשיו,  ממה שאמרת  כבר  הרי  של    אבל  בקלוג  שיש  לי  הסבירו 

ביעות אצבע, אז אפשר לעשות  טאו אני לא מבינה בזה  בקשות הצלבה, אבל אם נוטלים מכל חשוד או נחקר
אני מבינה שזה עניין של כוח אדם,   .קיםיתד ולאח הצלבה, לראות האם האדם הזה כבר היה פה לפני או לא

מערכת המחשוב, אבל זה היה צריך להיפטר. יש למשטרת ישראל, כמו בכניות, של קושי  טזה עניין של בעיות  
נגיד את זה ככה, יעבוד  .  נעריםאינטרס שרובל יעבוד עם    ,ששחברת הכנסת לזימי רמזה או אמרה במפור

 אינטרס ברור. , בחינוך עם נערים ועם קטינים
 

   אברהם בוזו:
 

יש  ערכי,-חד -נכון, אנחנו מודעים לאינטרס הזה, אבל כרגע, בהיעדר אפשרות שלנו לזהות באופן חד 
 סקה. ענחקק החוק של מניעת ה  את האינטרס גם שלשמו

 
   שני בר טוביה:

 
 . בו טביעות אצבעותאז תצלי

 
   צגה מלקו )הליכוד(:

 
 ?מציע מה אתה

 
   אברהם בוזו:

 
  לנו על ידי רשות האוכלוסין נמסר הקודמות שבוועדות כרגע זה העניין הזה של המערכת של הזיהוי 

 .השהייה  בעצם מספר מזהה אחד שמלווה לכל אורךשאנחנו נקבל 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

רק על הסיפור   ,דעתי ביטחון לאומילועדה,  באיזו  נחליט  , ואני דיוןי ניזום את  יש לי הצעה. בואצגה,  
שיפרוט את כל המדיניות  בשביל לייחד לזה דיון    רחקהה  ברישאינם  רות מין של צעירים  ישל רישום פלילי ועב

גם מאפשרים לנשום. אני  ,  ברגע שמורידים את הדבר הזה  כי זה אחד מהחסמים הכי מרכזיים.,  שמתאפשרת
,  זום ביחד בנושא הזהיחושבת שזה נכון לייחד לזה דיון בוועדה הרלוונטית עם כלל גורמי המקצוע ואפשר ל

 . זום על זה דיון יפשוט ל
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   צגה מלקו )הליכוד(:
 

תמיד אני  .  כל אחד יש לו את הבעיות שלונחשפתי, את יודעת,  אני  ,  ופשוט אני אגיד לך,  בשמחה רבה
אז עכשיו אני לומדת  ,  אני כל כך מרוכזת שם,  אתיופיהי  ישראל או יהוד  אבית  בבעיה של,  לא חסר,  מרוכזת

 . בשמחה, משהו
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 .  דיוק, במזדהה איתך, זה דיון שהוא עולם שלם , אגב .ממש
 

 . המשפטי של הוועדהאת רוצה להגיד משהו? הייעוץ 
 

    מאיה גונן:
 

היא להגן בוודאי על  ,  נכון,  ני מין, התכלית שלו יישל עברהעסקה  מניעת  כן, מאיה גונן. בעצם חוק  
קטינים וחסרי ישע, אבל מצד שני גם הוא מייצר איזון די ראוי אני חושבת בין הגנה על הקטינים לבין פגיעה  

בחופש  הלא מידתית  את הפגיעה  עים  איך אנחנו מונ,  אישורי משטרהמוציאים  וכשאתם לא  .  עיסוקה  בחופש
שהחוק מבקש שהם חושבים  שני אינטרסים  ,  אלההזו השאלה, איך אפשר ליישב בין שני הדברים  ?  לעיסוק

 עליהם?להגן 
 

   אברהם בוזו:
 

אבל גם בחוק של  .  זה לא משהו שאנחנו מתעלמים ממנו ,  אנחנו מכירים את זה,  אנחנו מודעים לכך
מסוימים, זה רק על בגיר החוק הוא רק על מוסדות . באופן רחב ים העסקהעאנחנו לא מונ, העסקההמניעת 

 . כמו שאמרתי, בעצם הוא מצומצם , גם הוא, ממין זכר
 

    מאיה גונן:
 

 - -  -, הפגיעה היא הוא מצומצם מבחינת היקף האוכלוסייה
 

   אברהם בוזו:
 

 -  - -מבחינת היקף האוכלוסייה וגם מבחינת מקומות מצומצם הוא 
 

    מאיה גונן:
 

מנפקים  כשלא    אוכלוסייה שלמה  למוחל עגורף שבעצם  הוא  זה איסור העסקה שהחוק הוא גורף,  
ם לא יכולים להגיש ערר לוועדת מומחים , הגם החוק מייצר מנגנון של ועדת מומחים,  אגב.  העסקהי  אישור

שאומר שיש עליהם איזשהו מידע פלילי  לשום מסמך מהמשטרה  כי הם אפילו לא זכאים בעצם    פטורולבקש  
אז רק לחדד שהם למעשה לא מקיימים את החובות כלפי האוכלוסייה הזאת  .  ויש מניעה להעסקה שלהם

השאלה .  שאומר שיש מניעה להעסקהמסמך  דר אישור או  היעשזה להעניק להם אישור או  ,  בדיןשנקבעות  
זכאים שהחוק   חושבים שהם לא  זכאים מלכתחילה לאישור או למסמך ,  עליהם יוחל  אם אתם  שהם לא 

 . שאומר שיש מניעה להעסקתם 
 
    לינוי מני:

 
 סליחה, זה לא מה שהמשטרה אמרה. 

 
    מאיה גונן:

 
 אני שואלת ברצינות. 

 
    מני:לינוי 

 
הקושי זה איך לתת את האישור. החסם שלנו הוא חסם טכני, חסם    ,הקושי זה לא לתת את האישור

 שונות שקיימות במדינה.במערכות קטיבי שלא ניתן לעקוב אחריו ישקשור לזה שכיום יש להם מספר פ
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    מאיה גונן:
 

 כן, הבנתי את הבעיה.
 
    לינוי מני:

 
ה  , גם בהתחשב בכך שכיום כל אדם, כל אזרח במדינה שרוצייושם  דרך כמובן זהו  נושא, באיזוה

  דר עבירות מין, זה נעשה באמצעות מספר, לא באמצעות זהוי ביומטרי. היעלהוציא עבר פלילי או אישור בדבר  
 בלי יוצא מן הכלל. רכי החקירה, זה לכל האזרחים במדינהוהוי ביומטרי נעשה רק לציז

 
ועדה שצריך לקיים "ר הועכשיו, לגבי הנושא הזה של הביומטרי, זה משהו שצריך, אני מסכימה עם יו

הזה כדי שיהיה אפשר לראות מה החסמים של המשטרה בהקשר  הזה  בנושא  מיע  טהאם אפשר לה,  דיון 
ח להגיע  ישנצלה  קווי מרות מין ואנעבידר  היע או אישור בדברי  ר"פ  אפשרות של זיהוי ביומטרי כדי להוציא  

 . לפתרונות המתאימים בנושא
 

   צגה מלקו )הליכוד(:
 

 .דיוןצריך באמת  .יש לי פגישה, אני צריכה ללכתראש, הגברתי יושבת 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 ביחד.כבר יצא לנו דיון אז הנה 
 

   צגה מלקו )הליכוד(:
 

 . דיון להעמיק בזהצריך באמת כן, 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 מהוועדה לביטחון לאומי. דעתי , לנבקש דיון כזהכן, 
 

   צגה מלקו )הליכוד(:
 

 בסדר גמור, בשמחה. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 אדוני?, רוצה להגיד משהו. תודה שבאת צגה, תודה,
 

    מונים אהרון:
 

רק  . HIASאחראי קשרי ממשל ושותפויות של ארגון ם אהרון, אני מוני. שבת הראשיוגברתי , תודה
שרוצים  כיש פה משהו שהוא לא כל כך ברור לפי הטענה של המשטרה.  ,  רוצה להגיד שבנושא הזה של הזיהוי 

יש תנאי שהמשטרה צריכה להמציא  מאריתריאה,  או  דאן  למבקש מקלט מסו,  להנפיק תעודת זהות לפליט 
כן המשטרה ממציאה  , ובמצב הזה היעדר עבירה פלילית או היעדר מניע בטחוני כדי לקבל את המעמד הזה.

שזאת אומרת שיש גם איזשהו מנגנון שפועל בין המשטרה לבין  .  הגירההאת המסמך הזה לרשות האוכלוסין ו
ביטחוני כדי    עבירה פלילית או מניעהיעדר  הגירה בנושא הזה שהמשטרה כן אומרת שיש  הרשות האוכלוסין ו

 -  - - אני שואל למה אי אפשר ליישם את אותו המנגנון כלפי.  שאנשים יקבלו
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

בגלל שיש פה עוד הרבה רשויות .  חד את זה לדיוןיישאלה שלך, אנחנו כן נאני מבינה את ה  ם,נימו
ת אחרות, אבל אני מסכימה איתך שהרבה דברים נשארו יונעבור מהמשטרה לרשושוזה, אז אני אבקש רגע  

ואז בעצם  ,  פתוחים בנוסף לחוק שכן יכנס לתוקף ואולי מאפשר איזשהו חלון של עדכון מחדש של מדיניות 
שנעשה  הייחודי  לדיון  פשוט  תוזמנו  שכולכם  אבקש  שליש  .  אני  דיון  אומר  זה  שליש,  דיון  נחתים  אנחנו 

, אם צגה גם מצטרפת אז בכלל, ואז באמת נייחד לכל להחתים אותובעיה    חתימות, אני מקווה שלא תהיה
 ? בסדר, וננסה להגיע לזה השאלות האלה מקום
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    מונים אהרון:
 

 .תודה
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 . תודה רבה שאתה פה.אחמד אסמר, אני רוצה לעבור למועצה להשכלה גבוהה תודה לך, תודה. 
 

    אחמד אסמר:
 

כי עלו פה טענות על כל הסיפור של   להדגישלי חשוב שלכם על הדיון החשוב הזה. דבר ראשון תודה 
כל המוסדות  :קבלה ללימודים הזה מול  בנושא  יסודית  בדיקה  עשינו  חוץ ,  אז אנחנו  בעיה להתקבל  ואין 

 . המקצת התחום של רפואה, שזה תחום בפני עצמו וסוגיה בפני עצמ
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 י תקשורת בסוף.א מבחנים של קלינ, אני יודעת גםרפואה -והפרא
 

    אחמד אסמר:
 

, אלא זה קשור לכל מיני משרדי ממשלה. להשכלה גבוההאבל מבחני רישוי, זה לא קשור למועצה  
או תחומי  ,  משפטים, זה קשור למשרד המשפטים,  בריאות, אז זה קשור למשרד הבריאותהנגיד מקצועות  

 חינוך שזה גם קשור למשרד החינוך.
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 - - - לימודים אינם הבעיה, הסמכות הרישויהזאת אומרת, 
 

    אחמד אסמר:
 

 -  - - ואני גם קורא, כי גם שמעתי פה . רישויים למקצועות שדורש הסמכות הרישוי
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 והנדסאים?
 

    אחמד אסמר:
 

ם יש בעיות ספציפיות, יש לנו גם את האתר שלנו שיש  אבאמת , ואז אין שום בעיה להתקבל וללמוד
ולהציף את    העמותותלא משנה מה, דרך    או דרךשני  האתר שלנו, או דרך  אפשר לפנות דרך  פניות ציבור,  ם  ש

 -  - - זה, כי זה לא
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

אתה בעצם אומר שאין איזשהו חסם רשמי, אלא  .  אחמד, מה שאתה אומר הוא ממש ממש חשוב
 הבנה. פעמים פערי ללהיות ים יכולאלה 

 
    אחמד אסמר:

 
 יכול להיות שיש חוסר מודעות.  את החסם,יכול להיות שמוסד עצמו שם 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 . ם יש לו זכאות לשים חסם? רגע, למוסד אין זכאות לשים חס, מוסד

 
    אחמד אסמר:

 
 אין לו מודעות לדבר הזה.שהשכלה גבוהה עצמו, יכול להיות ל המוסד
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    היו"ר נעמה לזימי:

 
 . בדיוק מה שאני אומרתלא, 

 
    אחמד אסמר:

 
 . Yאו   Xואז באמת הסטודנט נקלע מחוסר מודעות של פקיד 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 זה לגמרי ניתן לטיפול. 

 
    אחמד אסמר:

 
 ניתן לטיפול ואפשר לפנות אלינו ישירות ולטפל בזה. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
כי בעצם גם אני הייתי בתובנה שיש מקומות שאי אפשר   . זה ממש נהדר מה שאתה אומר פה עכשיו

 בגלל פניות ציבור שקיבלתי ובכלל מצבים כאלה. להיכנס אליהן
 

   שני בר טוביה:
 

מוסדות שיש  רגע  אחדד  רק  המל,  אני  מול  בתהליך  וכשהייתי  הממשלה "להבנתי,  בתקופת  גם  ג 
נדסאים והטכנאים  ההמוסדות של הואלה  ג  "הקודמת, אז הבנו שבעצם יש מוסדות שהם לא בפיקוח של המל

 דריכלים וכולי.אוה
 

    אחמד אסמר:
 

 אני מדבר על תארים ראשונים והלאה.  . ורשזה לא קש,  תמקצועיה הכשר ושנייה, ז
 

   שני בר טוביה:
 

ג. אני אומרת למשל כי היה "זה משהו שהוא לא תחת המל,  דריכליםאלמשל שנקר  המוסדות האלה,  
 . יתלנו מקרה של צעירה סודנ

 
    אחמד אסמר:

 
 אז זה תחת משרד העבודה. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
בראודה  וא  תארגע,  ,  אבל שני נגיד עכשיו סתם אני אומרת, אורט  הנדס כמרת,  גם  גם הרמיאל,   ,

 - - -שספציפית הנדסאים  ג או"הנדסאים. האם עכשיו כל המוסד הוא תחת המל
 

   שני בר טוביה:
 

 , הם לא. לא
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

והם יכולים   להיות קטגוריה שהיא נפרדתה ג יכול"זאת אומרת, בתוך המוסד שהוא תחת המללא.  
 להגיד פה אנחנו לא מקבלים.

 
   שני בר טוביה:

 
 .  ר הנדסאים איננוקג, שנ"הוא כן תחת המל שנקר. שנקר הרגיל למשל
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    היו"ר נעמה לזימי:

 
 הבנתי.

 
    אחמד אסמר:

 
  משרד העבודהתחת    הנדסאים, כל המכללות האלההט ו"כל המה  .זה תחת משרד העבודה בעצם

 אם הם נמצאים פה.  שאני לא יודע
 

   שני בר טוביה:
 

במקצועות האלה, לצערנו, כמו ששמענו גם מרובל, וכמו ששמענו בהרבה מקרים בעבר, מהמוסדות  
ג, הם כן נוהגים לסרב לרשום את הצעיר ללימודים כי אחר כך הוא לא יוכל  "האלה, שהם אינם תחת המל

ואז הם בעצם לא יקבלו את המימון מהמדינה, להבנתי זאת הסיבה. הם לא רוצים להכניס   לעבור את המבחן
, ולכן לא  whatever it's calledשאחר כך לא יוכל להירשם כהנדסאי במרשם ההנדסאים או  י  ללימודים מ

הרי אם היה לנו צעיר כזה שהשלים את    .עכשיו יש פה איזשהו אפקט  נותנים להם בכלל להיכנס ללימודים.
 -   - - ואחר כך משרד העבודה לימודיו

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
זה כן עושים. זה ממש, אין מה   ,ל"העובדים האלה בדיוק במקצועות האלה מחולייבא את אבל  כן,  

 לומר.
 

   שני בר טוביה:
 

אני    אז יש פה איזשהו אפקט צינון, כי גם הצעירים עצמם אומרים, רגע, רגע, רגע, לא, מה פתאום?
זה   , ג"בקיצור, אז זה לא הסיפור של המל.  אני לא ,  אפילו אם המוסד נותן לי להיכנס.  ניסיונותן  לא אהיה שפ

ג,  "שהם באמת מוסמכי רישוי מקצועי. הסיפור של המל ושל המשרדים האחרים הסיפור של משרד העבודה
  ואני חושבת לשני דברים עיקריים. א', לבקשה להתייחס לצעירים האלה   זה מצטמצם לחסמים אחרים  בסוף

לב, ואולי  תשומת  מיוחדות, לתת להם איזושהי  לאוכלוסיות  ג יש התייחסויות  "במל.  וכלוסייה מיוחדתאל אכ
 לב איך מסירים חסמים ואיך מסייעים לצעירים האלה. תשומת בקשה מופרזת, איזושהי ו ז

 
מכךח שכר  ,  שוב  של  של  ההסיפור  רובל  125%לימוד,  לימוד.  ללמוד אם  ,  ופנאן  שכר  רוצים  הם 

,  ל. להבנתנו "הם נחשבים תלמידי חו  , , הם צריכים לשלם כמו תיירים"גבאוניברסיטה שהיא כן תחת המל
 אין פה איזשהו הכרח חוקי להתייחס אליהם ככה. 

 
    אחמד אסמר:

 
ועדת    ואת זה, אלא זו  ת קבע"ג ולא ות"לא מל  ת שקבע את זה."לא ותלימוד, זה  הבנושא של שכר  

משרדית שהיא קבעה את שכר הלימוד. -מהבנתי היא הייתה ביןש  תשזו ועדה ציבורי  ,שבעצם היא קבעה  לץמ
 -  - - אפשר לפתוח

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
המלצות מדיניות של ועדה, אני רואה כמה לא לוקחים המלצות כאלה זאת אומרת,  הוועדה,  אבל  

 כל הזמן. מה קרה שאת זאת לקחו?
 

   שני בר טוביה:
 

שמחשיבים   אני חולקת על זה  ,אני לא חולקת על זה שבמדינת ישראל יהיה שכר לימוד אחר לזרים
 אותם. 

 
    אחמד אסמר:

 
 הקטגוריה הזאת.אבל כי הם תחת 
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   שני בר טוביה:
 

 .ג"זו החלטה של המל
 

    אחמד אסמר:
 

שקל פלוס    11,000לימוד הוא  השכר  ,  , שאומרשקובע  מלץג. זו החלטה של  "זו לא החלטת מל לא,  
ויש   בתוספת  ב'מינוס,  חו,  4את סעיף  בעצם סטודנטים אזרחי  מקבלים  ,  ל או סטודנטים ישראלים"שזה 

 -   - - מימון מלא או חלקי במסגרת הסכמי שכר בין
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

אני חושבת שצריך לצעירים שאינם  . תקשיב, אנחנו בזה נפנה פנייה ייחודית מהוועדה פשוטד, אחמ
 . עליהם את העלות הזאתת שיהרחקה, לא לה  ברי

 
    אחמד אסמר:

 
מלץ שהיא ועדה  ועדת    וז.  שקבע את זהות"ת  זה לא  .  עניין הזה    ,שקבע את זהות"ת אבל שוב, זה לא  

- -  - 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

וועדה,  המלצת בסך הכל ו ז, זאת אומרתעדכון. אבל זה גם עוד משהו שאפשר לעשות איתו איזשהו 
 באיזה חוק.זאת אומרת לא מדובר 

 
    אחמד אסמר:

 
 . אנחנו לא יכולים לתקן את זה, משפטית אצלנולשכה הפחות מה, לאני הבנתיאיך ש

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 .אז לפנות למשרד החינוך אתה אומרשל המל"ג. 

 
    אחמד אסמר:

 
שהיא קבעה את שכר הלימוד    1996-בת מלץ, אם אני לא טועה, זה היה  ועד.  ועדה בין משרדית  ו לא, ז

 .וכל שנה מעדכנים את השכר
 

   שני בר טוביה:
 

שאינם שצעירים  קבעה  לא  הזאת  הוועדה  שבגרו    אבל  הרחקה,  וסיברי  את  בישראל  מערכת  ימו 
 נכון?א',  4בקטגוריה  יכללו  בגרות ישראלית וישראל היא מרכז חייהם  תעודת  החינוך הישראלית ויש להם  

 כתוב שם. זה לא 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 . זה לא, יש פה הרבה, שנה 26לא, גם זה קרה לפני 
 

   קריאה:
 

 הם לא היו. 
 

    אחמד אסמר:
 

 .אבל שוב, צריך את הוועדה הזאת לבוא ולהחליף את ההחלטה הזאת, עלותהל אין בעיה
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   קריאה:
 

 . לא, לא, לא
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 שאת פה.תודה , מיכל גורןלעו"ד אבל רגע, ניתן , אני לא בטוחה שזה נכון
 

   מיכל גורן:
 

פנינו ביחד עם פורום .  מיכל גורן מהמרכז לחינוך משפטי קליני באוניברסיטה העברית, עו"ד  שלום 
שכר  ת  הרציונל של להשי,  זאת אומרת.  שאלה של פרשנות של המונח תושב  ו ז.  ארגונים בדיוק בעניין הזהה

בישראלעל    125%לימוד מלא של   על מי שגדל  חל  זרים שמגיעים לא  בישראל,  אזרחים  מי  ,  על מי שנולד 
שהחברים שלו הולכים ללמוד באוניברסיטה והוא ישאר בישראל ויתרום אחר כך לישראל עם המקצוע שהוא 

זה לאו דווקא   שאלה של פרשנות של מה הוא תושב, ובכל חוק ובכל משרד מפרשנים את זה אחרת.ו זש. רוכ
עם   לאנשים  גם  להתייחס  אפשר  תושבות,  עם  זרים (  5)א()2אנשים  אזרחים  לא  אפילו  הם  תושב.  בתור 

 לפעמים, מדובר באנשים בלי שום אזרחות זרה. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 .מעמדהיעדר נכון, 
 

   מיכל גורן:
 

 .הבעניין הזה ולא קיבלנו מענפנייה מאוד מפורטת נו  אנחנו פני
 

    אחמד אסמר:
 

 ? פניתם למי
 

   מיכל גורן:
 

 למל"ג. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 מתי נשלחה הפנייה? 
 

   מיכל גורן:
 

 . התחלנו לפני קצת יותר משנה
 

    אחמד אסמר:
 

 .צריך לבדוק את זהז א
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

תמיד עונים  "ג, אתם  המל.  אני אשמח שגם תחזירו לנו תשובות באמת,  ל תודהוכקודם  אז  ,  אוקיי
את ש,  האחד.  כמה דברים פהמה שאני מבינה זה  ,  אז רגע.  ענו לנות  אני אשמח שגם פה,  לנו חזרה לוועדה

הדבר השני הוא .  נבין מה קורה,  ננסה לטפל בזה פרטנית?  אוקיי,  אליונפנה  אנחנו גם  ,  לימודההדבר של שכר  
וצריך לבדוק    זה בכלל סוגיות של המשרדים, זה לא קשור בכלל למערכת ההשכלה הגבוההשוי  שבכלל הרי

 .ועבודה זה לגבי ההנדסאים ואני מבינה עם משרדים אחרים, ועבודה. רגע עם בריאות ומשפטים
 

   קריאה:
 

 . טכנאים הנדסאים, 
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    היו"ר נעמה לזימי:
 

על    אני מכירה את כל השיח  שמעיתמ-חד.  וכל המקצועות שהם אגב ממש נדרשים במשקטכנאים,  
אז אנחנו    ., אז אני קצת מופתעת שיש כזה חסם לנסות להכשיר אליהןולנסות לייבא את המקצועות האל

 . נדברעוד אחמד, אנחנו , תודה לך. נייחד כל בעיה כזאת בנפרד
 

המעמד מהאקדמיה, תודה  י  חוקרת לנושא הצעירים חסר,  ניתן לדוקטור נועה לוי,  אני רגע אחזור
 .ואנחנו נעבור אחר כך למשרד העבודה. נועה שאת פה איתנו 

 
    נועה לוי:

 
 . קורבנות, חטופים, מלחמות, הפיכה משטרית .תודה רבה על הדיון החשוב הזה, באמת

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 החיים עצמם. 

 
    נועה לוי:

 
 אבל אנחנו עוסקים פה בדיני נפשות, לא פחות מדיני נפשות.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 נכון. 

 
    נועה לוי:

 
ואם על דרך מקצועו. למצב   אם על בשרו,  ולם מבין את זה אואני סמוכה ובטוחה שכל מי שיושב פה ב

, הצעירים והצעירות מבקשי המקלט בישראל ולמצב שבו נמצאים משרדי הממשלה בוהזה שאתם נמצאים 
גה המקצועית לימינליות חוקית. זה כאשר עקוראים ב  בדבריהםחוסר אונים  שמביעים בעצם הרבה מאוד  

במצב שהם לא  ידי המדינה  על  רצויות  בצורה מכוונת ומשאיר אוכלוסיות שאינן  לימינליות  החוק מייצר 
החלט השתכללה בישראל לא המציאה את זה, היא    חרתיים. ויכולים לדעת מה יקרה איתם היום, מחר, מ

 בזה ואחת מהמובילות הגדולות של היעדר המדיניות הזה, של התופעה הזאת בעולם. 
 

חוצה ממנה ומדברת מניסיון רחב מבחינה  ה אני חוקרת הגירה כפויה של ילדים ונוער בתוך אפריקה ו
הי  גלובלית. או  הטיפול  דרך  בילדות,  מתחילה  הזאת  החוקית  בהורים  עהלימינליות  בילדים,  הטיפול  דר 

של עד גיל שלוש, דרך מערכת   אני לא יודעת אם אני צריכה להרחיב, גני הילדים. דרך הבייביסיטרים, שלהם
שלא יודעת איך להתמודד עם ילדים שהגיעו אליה, ממערכת החינוך של הגיל   הבריאות, דרך מערכת החינוך

בלי שום צורך, בלי שום סיבה, רק בגלל חוסר יכולת להתמודד, דרך    הרך ומסלילה ילדים לחינוך מיוחד
 היעדר אופק.

 
גדלים ילדים מודעים לזה כשהם  על    ובין אם  זה  חווים את  ילדים לא מודעים לזה, הם  ובין אם 

בשרם, הם רואים את זה. כאשר ילד רואה את אחיו הגדול מסיים תיכון ולא יכול לקבל עבודה, להתקבל  
 לעבודה, יש לזה השפעה על המוטיבציה שלו לסיים בית ספר וללמוד ולעבוד קשה ולחלום. 

 
זאת שאלה כל כך כואבת עבור ילדים  .  ן מה החלום שלהא את פנ  קודםשאלת    ,חברת הכנסת לזימי

הוא  ,  המצב הזה שאנחנו הגענו אליו הוא מצב מכוון,  הזאת  המדיניות.  וילדות צעירים וצעירות מבקשי מקלט 
ישראל  , היה לנו את הניסיון.  לא היה לנו את הניסיון ,  אחד לא יכול להגיד לא ידענו, לא שמענו אף  .  מצב ידוע

והיום אנחנו מסתכלים לו בדיון הממש  ,  זה מצב מכוון  היא מדינת הגירה, אנחנו יודעים להתמודד עם הגירה.
חשוב הזה, אנחנו מסתכלים בעיניים להשלכות של היעדר המדיניות הזאת, של הלימינליות החוקית הזאת  

 שלתוכה נולדתם ובתוכה אתם חיים. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 . משפט אחרוןנועה, רק 
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    נועה לוי:
 

ממשרד האוכלוסין  נועה  משפט אחרון. אני חושבת שהדיון הזה הוא ממש הוכחה לכך, אמרת קודם,  
שהמעמד הוא לא מה שמעניק את הזכויות. אני חושבת שהדיון פה ממש מוכיח כמה המעמד הוא  ,  והגירה

אנחנו נדון פה ונדון פה ונדון פה על ההשכלה הגבוהה, על הבריאות,   זה שמעניק את הזכויות. כי ללא הסדרה
ל מתחיל ונגמר בהסדרה ואני חושבת שאנחנו חייבים לפעול  וקו, על כרטיסי אשראי, על צ'קים. הכ-על רב

 תודה. עם הילדים שלכם.,  אלא עשרות שנים, אחרת אנחנו נמשיך להיות פה לא עוד שנים , לדבר הזה
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

  בזום. שלום ליאור, תודה שאת איתנו.   רמןהנועה. אני עוברת למשרד העבודה, ליאור  ,  תודה רבה לך
 את השאלות שהיו? כן, אז אני אשמח להתייחסותך., כהעד שמעת את הדיון 

 
   ליאור הרמן:

 
אז אני אגיד, אנחנו באגף בכיר לאסדרת עיסוקים בעצם מאסדרים שמעתי. שלום, תודה רבה. אכן, 

את העיסוקים והרישום בתחומים של ההנדסה והאדריכלות. הם מבוססים על הכשרה מקצועית ולימודים  
 בעצם זה הולך בשלב של רישום ורישוי. ושמה , אקדמיים
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 לימודים אקדמיים? י  ואז את אומרת ל  לא הבנתי, אתם לא נותנים להם אפשרות לקבל רישום ורישוי
 

   ליאור הרמן:
 

 שאנחנו לא נותנים להם רישום ורישוי.   לא, לא, אני לא אומרת
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 את השאלות. ד ששמעת את הדיון, אני יכולה לחדכי אמרת אז אני אשמח להבין יותר לעומק 
 

   ליאור הרמן:
 

אני אומרת שבסיס הרישום שאנחנו, הוא תלוי בהכשרה הקודמת שלהם ורישוי זה כבר על בסיס  
, הנדסאים, טכנאים, שזה מה שנקרא במוסדות שאצלנו  חשמלאים אז יש קודם כל את החלק של    ניסיון.

 .טה"במ
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 ם לא מקבלים מכם את האישור הסופי. ה כי אבל אין להם אישור ללמוד שם
 

   ליאור הרמן:
 

 ט באמת נמצאים שם, לדעתי יוכלו לענות. ה"אז זה אם נציגי מ
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 ?הנציגי מ
 

   ליאור הרמן:
 

 במשרד העבודה. מה"ט, המכון להכשרה טכנולוגית 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 אומרת? סליחה, מה זאת אבל את משרד העבודה.
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   ליאור הרמן:
 

 בעצם לשלב אחרי ההשכלה.אנחנו אחראים עיסוקים,  סדרתאלא, אני מאגף בכיר ל
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

  לא אז  .  אנחנו את השאלות שלחנו לפני ואת הבקשות ,  זה מי שמשרד העבודה רשם לדיוןרגע, אבל  
 אנחנו לא יכולים לענות? לי את הנציג הרלוונטי ואז אומרים אז פשוט לא שולחים , הבנתי

 
   ליאור הרמן:

 
שזה אחרי שאותם פונים בעצם  , לא, אני אגיד, אנחנו אחראים על השלב בעצם של הרישום והרישוי

אנחנו יכולים לבדוק מהם החסמים ואיפה אנחנו יכולים לבדוק את זה בשלבים   רוכשים את ההשכלה שלהם.
לא רק אזרחים   , אלהבקשות שאנחנו מקבליםמבחינת ההאחרים. בשלבים המוקדמים אני כן יכולה להגיד ש

כן   אנחנו  ישראל,  במדינת  שלא  מטפלים  שלמדו  עולים  של  בבקשות  ההשכלה שלהם  רכשו  גם  ארץ  באת 
 ובוחנים כל נושא לגופו. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
ספציפית עם משרד העבודה  הלא רלוונטית לסוגיה  הלצערי את הנציגה  שאני מבינה  ,  ליאור  ,ובט

 - - - או את שניהם. והם לא רשמו את הנציגות הרלוונטית למרות שהעברנו את הסוגיות
 

   קריאה:
 

 - - -רגע, אולי שהיא תבדוק בינתיים 
 

   ליאור הרמן:
 

שמעתי באמת את כל הדיון וכל הנציגים הרלוונטיים ואני אומרת שאנחנו יכולים לבדוק מה חסמים  
אני רק אומרת שאנחנו מגיעים בשלב שהוא קצת יותר   שיכולים להימצא אצלנו גם בתוך המשרד וגם לפני. 

כן יש לנו איזשהו תהליך ,  ג שאין אצלו חסמים ברמה האקדמית, אבל גם מבחינת הרישום"מאוחר. אמר המל
 שעוברים ואנחנו נדרשים באיזשהו מעקב אחרי המורשים בעצם במשק, בעיסוקים שלהם. 

 
   שני בר טוביה:

 
זה איך מסירים את  ה  השאלה שהיה רצוי לדון ב  ,חסם מבחינת משרד העבודההאנחנו יודעים מה  

 החסם הזה או איך פותרים אותו בכל זאת.
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 נכון, אבל הנציגות אפילו לא פה. 
 

   שני בר טוביה:
 

בובדיוק.   חונה  הנקודה שאליה  אזה חד משמעית  בימי הממשלה הקודמת  סדרת עיסוקים. שוב, 
שמבחינתם לומר  זה  הגיע  העבודה  ה  הפרשנות,  משרד  מרשם  את  שמסדיר  ובלהבחוק  בלה, ה  נדסאים 

תושב למונח  הנכונה  מי שקיבל    הפרשנות  על אשרת  זה  חלקנו  אנחנו  כשבעצם  האוכלוסין.  מרשות  תושב 
איננה מתחייבת הזו, שהיא  כתוב שם  הפרשנות  אחרים שהגיעו לכאן, לא  לנושאים  זה לא מפנה  ,  בדומה 

 כתוב תושב. , לתושב לפי רשות האוכלוסין 
 

כן, זה   עבודה, זאת אומרת, חד משמעיתהפרגן שהייתה אז ראש זרוע  אי  תשובה של תאירה  ובאות
פרגן הייתה, אנחנו בוחנים אי  הגורם הרלוונטי, זאת אומרת, זה המשרד הרלוונטי, אבל התשובה של תאיר 

משרד העבודה אמר   וזה קרה לפני שנתיים כבר. ,מה ניתן לעשות כדי כן לאפשר להם להירשם. שם זה נעצר
 - - -תי יקיוושבוחנים מה ניתן לעשות כדי כן לאפשר להם להירשם. אז 
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    היו"ר נעמה לזימי:
 

אני יודעת את זה. לייצר   ,מטורפים ספציפית במקצועות האלועם אתגרים אתם מתמודדים לא, גם 
והיא    היא מדיניות מפלה, כי  לא ברור לי למה המדיניות הזאת  , חסם למקצועות שגם המדינה מבקשת אותם

ל,  "ממש, אני יודעת כמה אתם בוחנים לייבא את המקצועות הללו מחו  גם מדיניות עקומה מבחינת המשק.
 זה לא נתפס. וש את הידע מתוך המדינה?כאז למה לא לאפשר לאנשים ללמוד ולר

 
   ליאור הרמן:

 
אז באמת, אני לא מכירה את התשובה הזו באמת שניתנה, אבל אנחנו נוכל באמת לבדוק מה מבחינת  

להנדסאים   ט, שבעצם ההכשרה המקצועיתה"ואני אגיד שיש עוד גורמים אחרים במשרד, שזה מ  חסמים
 ונים. חגם החסמים מה כנאים, כמו שציינה שני, ששטו

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
וגם מכם  ממה"ט , אנחנו נבקש התייחסות גם אעביר ואני גם , ליאור, אני אשמח גם שתעביריתראי

, אנחנו פשוט ניזום פה דיון ייחודי רק  עדכון המדיניות בנושא הזה, ובמידה ועד סוף הפגרה לא יהיהלעדכון 
בסדר? אבל תודה  ,  ו לבוא ולתת לנו תשובותכואז פשוט כל הנציגים של משרד העבודה יצטר,  בוועדהעל זה  

 על הזמן ועל הדברים. , ליאור, רבה לך
 

   ליאור הרמן:
 

 אשמח לחזור עם תשובות. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

ני רוצה ברשותכם כן א.  הכי הגיוני  שנעשה בסוגיה הזאת, בסדר? זהזה נראה לי מה  תודה רבה.  
,  אני אעבור למשרד המשפטים.  לעבור רגע לעוד משרד כדי שבכל זאת נספיק גם כמה שיותר עם המשרדים

 . תודה, כמהן שאתרואה אני ן, אני אתן לכן להציג את עצמכ. תודה לכם שאתם פה איתנו 
 
    גלעד:-הילה טנא

 
 לאומי. -גלעד, ייעוץ וחקיקה משפט בין-הילה טנא

 
    דינה דומיניץ:

 
דומיניץ דינה  יחידת תיאום המאבק לסחר  ,  ואני  בחטיבה  ב אני מנהלת  ופוליגמיה  זנות  בני אדם, 

 . החברתית במשרד המשפטים
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

עלו  ווכן לסוגיות שהלאומי  -הביןאני אשמח באמת להתייחסות למעמד ביחס למשפט    .ןרבה לכתודה  
 .לכאן היוםן תודה שהגעת. כאן בהקשר למענים משפטיים

 
    גלעד:-הילה טנא

 
היא פעם אחר פעם  רכאות  עני הפבשהובאה  העמדה הישראלית כפי  לאומי,  -הביןהמשפט  מבחינת  

בא והוזה נושא ששב  .  שאמנת הפליטים והוראותיה חלות אך ורק על מי שהוכר כפליט ולא על מבקשי מקלט 
אני חושבת שזה ניכר מהשיח כאן ,  עמדת מדיניות  וז,  כאמור.  בפני בתי המשפט וזאת המדיניות הישראלית

כאן.  מול המשרדים ויש  ן  חלקבאני חושבת ש,  הסוגיות שהועלו  ועומדים  כרגע תלויים  היו  חלקן  הליכים 
ם  "אני מופיעה גם בפני ועדות האו.  אנחנו כמובן גם נפגשים בזה,  אנחנו כמובן מכירים,  הליכים לאורך השנים

 .  לזכויות אדם והשיח הזה מוכר לנו גם שם
 

ועדת האו בפני  בעוד שלושה שבועות  בהופעה הראשונה אחרי  "אנחנו  ילדים  לזכויות  .  שנים  11ם 
ארגוני  של  האלטרנטיביים  חות  "הדו,  חות הצללים "עוד לא הוגשו כל דו,  2013-ההופעה הקודמת הייתה ב

שעוסקים   זריםהארגוני מטעם חות שיוגשו יוגשו גם "סבירה היא שחלק מהדודי  אבל הנחה חברה אזרחית, 
הופעה שאנחנו מניחים שתעסוק בהרבה  ו  הסוגיות שאנחנו צופים שיעלו. כאמור, זת  אחוזו    בזכויות זרים
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רוב נוספות,  אוקטובר ומלחמת חרבות ברזל, אבל אין ספק שזה חלק מהסוגיות ב  7סביב    ןמאוד סוגיות 
 ת ועולות. בושש

 
זכויות  האמנה על  זכויות הילד,  האמנה על  כאמור, יש לנושא הזה רבדים גם בעולם זכויות האדם,  

זכויות האדם יש סעיפים של משאבים,  באמנות  ויש לזה כמה וכמה רבדים.    אזרחיות כלכליות ותרבותיות
best available resources  ם שהם  ימדיניות עקרוניהיבטי  הללו, אבל כמובן שיש כאן  האמנות  , זה קיים בכל

 . להשלים לדינה אני אתןגדול, בזה מאוד  חלק מהשיג והשיח שהמדינה מובילה כבר כמה וכמה שנים.
 

    לזימי:היו"ר נעמה 
 

 תודה.
 

    דינה דומיניץ:
 

מסגרת התפקיד שלי אנחנו עוסקים בנושא של מניעה ביחס לאוכלוסיות פגיעות  באני רק אגיד ש
מקלט זאת אוכלוסייה שאנחנו מגדירים אותה השבהחלט האוכלוסייה של הצעירים מבקשי    ,לניצול וסחר

ולכן כן אנחנו מנסים במסגרת המדיניות הממשלתית לעשות  .  שהיא בסיכון למצבי ניצול, זנות וסחר,  ככזו
אופק   של  מסלולים  באמת  מבינים שכשאין  חושבת שכולם  אני  כי  ולמנוע,  לסייע  כדי באמת  מה שאפשר 

י  צעירים  שאותם  הסיכוי  באמת  אז  ללימודים,  או  מסודרת  סיכוי  ילעבודה  הוא  אחרים  למקומות  שאבו 
 שקיים. 

 
אז כבר ממש עכשיו    .אני כן אולי אזכיר נקודה של אור במסגרת המאבק הממשלתי בתחום הזנות

באוכלוסייה של מבקשי מקל יצא מכרז לטיפול  בעצם  הרווחה  בזנותט  ביחד עם משרד  וזו    וחסרי מעמד 
רק  התמקדו  השונות  לתוכניות  שנה  מדי  שניתנו  הממשלתיים  המענים  היום  עד  מסוגה.  ראשונה  תוכנית 

הזו לאוכלוסייה  מיועדת  שכן  ראשונה  תוכנית  וזו  ישראלים  ת   באזרחים  מקווים שהיא  מענה יואנחנו  תן 
 -  - - לפחות

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 היא מתוקצבת?

 
    דינה דומיניץ:

 
וזה    לבסיס משרד הרווחה   מיליון בשנה  30כאמור, יש לנו    .מתוך כספי הסיוע  כן, היא מתוקצבת
הוחלט להקצות  .  משרדית-דה ביןעו,  בהחלטה של הוועדה שאני מנהלת אותה  מתחלק בין יתר המשרדים

זכתה עמותה שתפעיל אותה ואנחנו מקווים   ,סכום בשביל התוכנית הזאת שהיא מוגדרת כרגע לשלוש שנים 
 שהיא תצא לדרך בקרוב כי באמת ממתינים לה זמן רב.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 גם במענים הקשים.   ,ון הזה, זה ממש ממש חשובדכתודה על הע

 
, אני מבינה שאורי  "הרד התחבורה אני עוברת לחברה האזרחית, עיריית תל אביב, מסילשלפני מ

 ? ? או שאני טועה, נכוןשנתיים כלפני  בסיור שעשיתי אנחנו כבר נפגשנו , מה שלומך?הלוי כאן. אורי, שלום 
 

    אורי הלוי:
 

אני אגיד שבהחלט זאת סוגיה    כנראה נפגשנו.  , אם היית אזאני הייתי  ,יכול להיותבוקר טוב לכולם.  
יום אלה הערים השונות והיישובים שבהם חיים מבקשי המקלט  -ממשלתית שבסוף מי שמתמודד איתה ביום

 לאורך השנים. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 -  - -מטרופוליניות בעיקר ערים כמה ויש 
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    אורי הלוי:
 

יום עם ההשלכות השונות. זאת בהחלט ועדה  -בסוף הרשויות הן אלה שמתמודדות ביום.  בהחלט
איזשהו עתיד לצעירים החכמים והטובים שגדלו פה בארץ, אבל אני כנציגת  על הסרת חסמים ולראות    חשובה

אנחנו  ,  בהיעדר אופק,  הרווחה גם רוצה לתת זווית נוספת ולהגיד, הזכירה את זה החברה מהאקדמיה, שבסוף
ייה שלהם בארץ שהיא כבר  ההש,  ואין להם עתיד מול העיניים  לשאוף  רואים את בני הנוער שאין להם לאן

ואני לא צריכה, אני משאירה את הדמיון של כל אחד .  שנה ורובם אפילו נולדו פה לא רואים לאן פניהם   15
 .לדמיין לאן נוער כזה הולך

 
בסוף זה יוצא מתקציבי המשרדים הממשלתיים שמטפלים בנוער חסר   ,ובסוף אנחנו נדרשים לזה 

  ואני אגיד כמו שנאמר לפניי, בהיבט הזה  .וזה יושב על שולחן רבים ממי שיושב פה בחדר, מעמד וחסר עתיד
לדבר על הדבר עצמו והוא בחינת המעמד של מבקשי   אנחנו צריכים להיות אמיצים ומעבר להסרת חסמים

שצריך להיות מספיק אמיצים לדבר על הדבר  ת  ואני חושב  ,מקלט שזה סטטוס שאמור להיות זמני והפך קבוע
 עצמו. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 על המעמד, בהחלט. תודה, תודה רבה.  

 
מיקדנו, א ככה  השאלות שאנחנו  באמת  התחבורה.  ממשרד  תנועה  מנהל  ראש  ליש,  בן  אדמון  די 

,  נגישות שלהם לשירותים סוציאליים הביל את התנועה שלהם ואת  גמתן רישיונות נהיגה באופן שמאי  סוגיית  
 די. אאני אשמח שתענה. תודה שבאת, 

 
    אדמון בן ליש: -אדי 

 
 גף הרישוי של המשרד.אנהל מיוסי,   , ונמצא גםהמשפטי מהייעוץ נמצאת גם שירה  ,בוקר טוב

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 , יוסי. גם לך תודה, ושירה, תודה גם שאת איתנו פהסליחה, 

 
    אדמון בן ליש: -אדי 

 
גם  ,  ם המשטרהעלפני קרוב לחודשיים דיון אצלי במשרד עם רשות האוכלוסין וערכתי  אני  ,  כעיקרון

נושא של  העל  ,  דיברו משטרההסוגיה שגם רשות האוכלוסין וגם  באותה  כן השתתפו בדיון אחר בנושא הזה 
כרגע   לנו חיים יותר קלים ונוכל לתת רישיונות.ו  יהי ,  שנקרא. ברגע שיהיה זיהוי  ערכי מה-חד - חדההזיהוי  

ודיברו על זה    אחר. צריך שיהיה מספר אחד לכל המשרדים  89וציא  מ, משרד אחר  89להוציא  אנחנו יודעים  
 . עיות, צריך לבדוק, יכול להיות שכן ניתן פתרון לחלק מהביבנושא של הביומטר כבר.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 -  - - מה שאתה אומר, אז אם אני מבינה

 
    אדמון בן ליש: -אדי 

 
 . הויהחסם שלנו זה הזי

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 -  -  - ברגע שכמו שאמר אריאל, הדבר הזה

 
   אריאל מרנס:

 
כל המספרים  לי  חשוב   רק עושים  הפיקטיביים  רגע להגיד אבל משהו באמת סופר חשוב.  האלה, 

 -  - - הסיבה, זו 99, 88,  77, 89במערכת. בלאגן 
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    אדמון בן ליש: -אדי 
 

 כרגע. , אבל אין ברירהמסכים
 

   אריאל מרנס:
 

ויש לו חצי שנה להיכנס לתוקף מהיום שהוא עבר, הוא    בסדר, אני מבין, אבל בגלל זה החוק נכנס
 -   - - לדעתי עבר

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 כן, זה מה שחשבתי, חצי שנה, כן. 

 
   אריאל מרנס:

 
משרת זה לא  .  עשות סדר, באמתהמטרה היא ל  אז יש לו חצי שנה, אנחנו נעבור אותה, אבל בסוף

 ספר פיקטיבי.מ ספר פיקטיבי, לא מ, 77, 99 ,88-אף אחד ה 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 .ות סדורהדר מדיניעהסיבות הללו נוצרו בגלל הי, ודאי, הרי חד משמעית
 

   אריאל מרנס:
 

 נעשה את ההסדרה.  אני לא מתייחס לעבר, מתייחס לעתיד. בעתיד אנחנו
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

ש פה  מבינה  מה שאני  בעצם  אתם  אאבל  שנה,  חצי  לאחר  לתוקף  נכנס  שזה  זה שברגע  אומר  די 
 . להשכלה, שזה הנגשה תעסוקתיתרישיונות ככה מבחינתכם, אין שום מניעה לאפשר 

 
    שירה יהלומי:

 
יכולת  שיש    את הדברים. העניין הוא, אנחנו צריכים לקבל אישור מהמשטרהרק אחדד  אולי אני  

מסודרת תחבורתיתכי    אכיפה  מסוכנות  תחבורתיים,  עניינים  על  מדברים  עבירה  ,  אנחנו  שעבר  אדם 
 לא המשטרה ולא רשות הרישוי. , וף עליוכבורתית ואין לנו שום יכולת לאעת

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 -  - - למרות,  אז גם פה אנחנו חוזרים למדיניות משטרה, זאת אומרת

 
    שירה יהלומי:

 
אומרתז הפנים,  את  משרד  של  להיכנס  שאמור  עד  מאוד  שהוא  להיות  יכול  ,  החוק  אבל  יעזור, 

 .וףכשהמשטרה לא תגיד שהיא יכולה לא
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 . איתנו טוב שנשארתם פה ?תוכלו להתייחס לזה, אז משטרה
 

   שני בר טוביה:
 

פעם ראשונה שאני  ה.  משרד התחבורם עם  פעם ראשונה שאני שומעת את זה, והיינו בדיוניו  א', ז
כבר שנתיים    A3ב', זה קצת מוזר לאור זה שרישיון תיאוריה    נהיגה זה סיפור של זיהוי. השומעת שרישיונות  

על   A3רכיבה  ולשאת היתר  במשרדי הרישוי ולהיבחן בתיאוריה    89שהם כן יכולים לגשת ולהוציא, לקבל  
  קצת סותר. וג', אני מכירה עוד אוכלוסיות של זרים בישראל, יש בישראל נושאי אז זה  ,  וקורקינטים   אופניים

כולם יכולים כן לקבל רישיון נהיגה בישראל ופה  ,  כולם,  , יש בישראל המון סוגים של זרים שהם כולם1ב'
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גבי שנים והם היחידים    לעהם כאן שנים  ,  ם בישראלה אנחנו מדברים על הקבוצה היחידה של זרים שמרכז חיי
 .קצת תשובה מוזרהו אז ז.  מבין כל הזרים שלא יכולים

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 -  - -ולמה? למה עד עכשיו 

 
  שני בר טוביה:

 
 . לא יודעת . לא נותנים להם ,  להםלא נותנים 

 
    שירה יהלומי:

 
רכב פרטי או יותר מזה  על  יש הבדל במסוכנות בין רכיבה על כלים חשמליים לבין רכיבה    , לוקודם כ

והלאה. לגבי זרים   Bנהיגה מדרגה  רישיונות  על כלים חשמליים, אבל לא כרגע לקבל  לרכוב  ולכן יש אפשרות  
בצורה מאוד מאוד מפורשת מי יכול ללמוד  קובעות    הפקודה והתקנות,  אחרים, זה תלוי, תקנות התעבורה

לקבל   כך  ואחר  לפי  ,  נהיגהרישיון  נהיגה  מעמד  לו  שיש  חוק  (5)א()2ס'  ומי  לפי  כתושב  נחשב  מרשם    לא 
נכנסת בתוך התקנות,  יא  אחרת והאשרה  דם, כל זר אחר שיש לו  ן אפה מתגלגל כל הסיפור. כל במו  האוכלוסין

 אין שום בעיה. 
 

   שני בר טוביה:
 

ש התחתונה,  השורה  זאת  להוציא  תאז  יכול  חודשים  שלושה  בישראל  שנמצא  נהיגה רישיון  ייר 
 , זאת השורה התחתונה. ן לא יכוליםאבתוקף, רובל ופנאשרת תייר כל עוד יש לו  ישראלי

 
    שירה יהלומי:

 
חד  -תם, לצערנו, פשוט מאוד אין להם מספר חדאפשר לזהות אותו, ואו,  ייר יש לו דרכוןתכי  בדיוק,  

 ערכים.
 

   שני בר טוביה:
 

,  יש להם תיעוד ממדינת ישראל, המחויבות לנפק להם תיעוד היא של מדינת ישראל .אשרה יש להם
 תיעוד שמשמש אותם לזיהוי לשלל צרכים במדינת ישראל.ה ז

 
    שירה יהלומי:

 
 -  - -, ולכן רכיתע -חד-לא בצורה חד

 
   קריאה:

 
 -  - -אבל המשטרה תאמר  

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 ? שיונותילסדר לנו את העניין הזה של הסיפור של הנפקת רהמשטרה יכולה רק אז רגע, 

 
    לינוי מני:

 
גורמים   להרבה  רחב שקשור  שיח  שזה  אגיד  רק  של מקצועיים  אני  התנועה  באגף  גם  ומשפטיים 

לדיון שגברתיישזה  אני מציעה  ולכן    משטרת ישראל בנושא    צורף  עליו  זה  שום  ישל הרדיברה  כי  הפלילי, 
 מצריך כן שיח מעמיק עם כל הגורמים.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
בסדר גמור. אני רק רוצה לשאול האם את יכולה להגיד לנו רגע משהו מבחינת  ,  מקבלת  לוקודם כ

 מדיניות, איפה יושבת המניעה?
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   אברהם בוזו:
 

של   ,עניין של הזיהוילנוגע  שככל הנראה  אני לא מכיר איזושהי מניעה, אני רק יודע שזה גם נושא  
 גם בנושא הזה., חד ערכי-החד  הזיהוי

 
   קריאה:

 
 לאכוף אחר כך.האכיפה לא יכולה רשות 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 רגע לתת התייחסות?נעם, את רוצה 

 
    נעם כאהן:

 
אי  אבל השאלה של מי זכ, שלהם -  - -הם יודעים לגבי , מה שהם אומרים, אצלנולא חונה זה כמובן 

יש קושי  .  גם שאלה של מדיניות  וז,  לא רק שאלה של הקושי הטכניו  שיון במדינת ישראל ומי לא זילקבל ר
אבל ,  הרבה דבריםמש  החוק הזה אמור לתת מענה שיכול לש,  זה עלה פה, זה הובהר,  טכני בזיהוי חד ערכי

 מכתיב את המדיניות.זה לא בהכרח 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 .לא אמור להגדיר את הדבר הזה
 

    נעם כאהן:
 

כבר   וז  ,עשו עם זהימה  מגדיר את היכולת לקבל זיהוי חד ערכי.זה לא מגדיר את המדיניות, זה רק 
 שאלת מדיניות. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
שיונות  יבנושא של הר זה דבר חשוב. תראו, אנחנו בכל מקרה נשאל על זה שאילתה שאלת מדיניות.

 אני אגיד משהו קצת קשה, זה לא עליכם. , גם למשטרה. שוב, אני חושבת
 

    אדמון בן ליש: -אדי 
 

חושב איזה    אני  לפני  לצעירים  חודשיים -חודששהייתה  ה  דווקא  תשובה  מקלט מבקשי  אותה   ,
 לשאילתה. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

יכולה על הסדר  שמור כמה שהיא לתפקיד של המשטרה הוא המה שאני רוצה להגיד זה שבסוף לא, 
.  מנגנונים יכולים להיות חסם שיכול לנפק בעיותאילו  ל וחלק מזה גם להבין  ושלום הציבור והכ,  הציבורי

בעיניי  והתפקיד המשטרה,  של  הקהילתי  הסיפור  בדיוק  המשטרה,  זה  של  החברתי  ניכר ,  הסיפור  וזה 
 .אלא היא מעמיקה את הבעיה, שבסוגיות האלו המשטרה לא רק מסירה ידיה

 
אני אומרת משהו שהוא לא מופנה כלפיכם אישית, אני אומרת משהו כמדיניות שהיא מדיניות שהיא  

זה חסם בעייתי גם  ,  נגישות תחבורתית זה חסם מאוד מאוד בעייתי, אגב. אי  מייצרת כאן תשתית בעייתית 
שזה חוק שהוא  , מהמקום הזהזה חוק שבוטל לפני כשנתיים בדיוק אגב . כלפי אוכלוסיות של הוצאה לפועל

יכולת לנפק את הנגישות לתעסוקה זה דבר שהוא בעייתי , אי הפה גם אני חושבת.  פשוט פוגע והוא בעייתי
הוא באמת מאפשר תשתית שיכולה לייצר קרקע מאוד מאוד טובה וברורה לשינוי  ,  ואני חושבת שהחוק שעבר

את היכולת להרים את הראש ולא  מאוכלוסיות  כי באמת יש את הזיהוי המלא ואין סיבה למנוע  .  מדיניות
 לשקוע. 

 
, אנחנו ננסה לייחד לזה דיון ספציפי. אגב, אם לא יקבלו דיון בוועדה המלצתך  אתמקבלת  אז אני  

לזה. אז  הייעודית  אחרת, נעשה את זה פה, פשוט ספציפי. אני פשוט חושבת שזה כן נכון שזה יהיה בוועדה  
חינת משרד התחבורה אין בשמ  ה אבל, אדי,תודה לכם. רק אני מבינ ול,אנחנו מבינים את התשובה. קודם כ

 . הבעיה היא הסיפור של ניפוק הרישוי ,שום בעיה
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    שירה יהלומי:

 
הם לא יכולים  (,  5)א()2ס'  אז אם נשארת להם משרה  ,  ככל שהתקנות נשארות כמו שהן,  כרגעלא,  
אבל ברגע שהמשטרה תוכל לומר לנו בפה מלא  .  הויייכולת הזהיעדר  והמדיניות היא כזו בגלל   ללמוד נהיגה

 . את התקנותשנצטרך לתקן יכול להיות , כיער חד -שהיא יכולה לזהות אותם באופן חד
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

רוצה לשאול את   כול אני  רגעקודם  יכולה ,  הייעוץ המשפטי  המשטרה לא תוכל להגיד שהיא לא 
למשטרה יותר אין את הטיעון הזה כטיעון משפטי. זאת אומרת שזו  ,  הוי מלאיכי יש חוק שמאפשר ז  ,לזהות

 שאפשר לטעון שיש כאן איזושהי בעיה.   תהיה אפליה שאין לה שום סימוכין משפטי
 

    מאיה גונן:
 

,  אני ניסיתי לקרוא עליו תוך כדים ואני לא מכירה את החוק, אני חושבת שהוא נחקק בוועדת פני
 -  - - אבל, שיכול לקבוע אם יש פה אפליה או לא הגורם אבל קשה לומר וכמובן שאני לא 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 ? יועץ המשפטי של הוועדה בנושא הזההת משפטית מעאנחנו נוכל לבקש חוות ד

 
   כהן:- דפנה סידס

 
 נוכל לפנות. 

 
    מאיה גונן:

 
 - - -סמכים כמובן ון שאנחנו לא מייאני רק אצ

 
   קריאה:

 
 . ועדת הפנים ו ז, כןא
 

    מאיה גונן:
 

 .נתייעץ איתם כמובןכן, זו ועדת הפנים ואנחנו 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 - - -הם לקבל אליאולי נפנה , בסדר גמור, ועדת הפנים
 

   כהן:- דפנה סידס
 

 בהתאם. קנות תיכולים לקדם שינוי , הם והמדיניות היא לשנות את זהגם המשרד עצמו, במידה 
 

    נעמה לזימי:היו"ר 
 

, הוא עומד להיות לא  ט לא, כי אם היה טיעון משפטי עד עכשיו של סוגיית הזיהוי, הטיעון הזה נשמ
טכני. ולכן אני  או    רצון במדיניות שהוא פוליטי, שאין פה שום דבר מקצועיהיעדר  אז נשאר פה רק ,  רלוונטי

אם זה מהמשטרה על רישום    ן הכי כל מה שאני מבינה פה,  .  חושבת שצריך רגע להבין את זה גם משפטית
התחבורה, סוגיית הזיהוי, סוגיה שהייתה עד עכשיו חסם שגם לא היה מה  משרד  אם זה  והן  רות מין  יעב

 לעשות איתו במובן המשפטי. 
 

להיפ עומדת  הזאת  ברור  ר תהסוגיה  מדיניות  לייצר  המשרד  כוונת  הזה,   הואין  בהקשר    מוסדרת 
צינית על הדבר הזה. וכאן אני חושבת שיש כאן עניין משפטי שצריך להבין ה ר לפחות ניכר שאין עבודת מט 

הייעוץ דרך  ת  חוק לתוקף. אנחנו ננסה להבין את זה משפטיהעד כמה יש חוקיות בדבר כזה ברגע שנכנס  ,  אותו
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בין מה אפשר לעשות על זה הלאה ואני מקווה  הננסה להיות על זה גם בקשר כדי ל,  המשפטי של הוועדות
 תודה, משרד התחבורה.  י,דאכמו שאמרתי, פשוט לייחד דיון על הסוגיה הזאת באופן רשמי. תודה, שנוכל, 

 
אני רוצה רגע לעבור למשרד הרווחה והביטחון החברתי ומיד אחר כך למשרד הבריאות. אני אחזור 

 תמר להבי. ,משרד הרווחה, שלום .נוכחים פהל אחר כך
 

   תמר להבי:
 

 . ות לוגסיעור, אני תמר
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

אני גם רוצה להגיד מראש שאני   מכן.  עאני אשמח לשמו,  לכאןן אז תודה שהגעתכן, רעות לוגסי גם.  
ת נוספות מתוך אכפתיות  יופרשנוולייצר  לא פעם מותחות את הגבולות כדי לנסות לעזור ולעשות  ן  יודעת שאת

זה לא מובן מאליו ואני חושבת שזה באמת מראה עד כמה המשרד הזה הוא , וכן צריך להגיד את זה פה,  רבה
 שוב גם להגיד את זה בדברים.היה לי חאז  פה יותר כלים ומענים.ן חשוב ואנחנו צריכים גם לאפשר לכ

 
   תמר להבי:

 
ליצור איזושהי מדיניות   הוא באמת האפשרות  ביותר  רבה. אני חושבת שהכלי המשמעותי  תודה 
שתאפשר למשרדי הממשלה אחרים לעבוד, כי הצעירים שיושבים בפנינו היום הם לא צעירים של רווחה. 

 - - - להכניס אותםו
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 -  - -שהיא אוכלוסיית  כי לא הכירו בהם כאוכלוסייה, זאת אומרת ,בגלל שהם קטגורית לא נכנסו
 

   תמר להבי:
 

בריאות,   לביטוח  זכאים  היו  הם  אם  נזקקים.  לא  שהם  בגלל  לאומי,  לקצבאות  לא,  ביטוח  של 
להכשרות להשכלה, להכשרות לתעסוקה, אם הם היו יכולים, באמת כמו שאורי אמרה, אם היה אפשר לייצר  

 תוכניות שלנו. ללהם איזשהו אופק, הם לא היו צריכים להגיע 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

ן ה, בוודאי ובוודאי.  בוודאי  את התכוונת שתיאורטית הן לא אמורות להיות אוכלוסיות רווחה?אה,  
 , כן. מוסללות להיות אוכלוסיות רווחה

 
   תמר להבי:

 
חשוב להגיד שאנחנו לא היינו   ,כמו אזרחים או תושבים. ולכן בגלל שהן לא זכאיות למענים אחרים

, רירהבת  ירוצים לראות אותם בתוכניות שלנו ולתת להם את המענים שאנחנו יודעים לייצר ויודעים לתת. בל
 .אנחנו כן מזהים מצבים הומניטריים מסוימים ונותנים את המענה כשצריך, בגלל המצב כפי שהוא היום

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
מענים נוספים שבכל זאת ,  ואיפה היית רואה שאנחנו צריכים לשנות במדיניות של תקנות נוספות

 אמורים לתמוך את היכולת שלכם לספק מענה? 
 

   תמר להבי:
 

כל מענה שאנחנו נותנים לאוכלוסייה שהיא אזרחית או תושבת, היא מותנית גם במשרדים אחרים. 
ות, אם אין לי את האפשרות לתת לה כזאת אומרת שאם אני משלבת צעיר או אפילו אישה במקלט לנשים מו

או לקדם אותה או את אותו צעיר לעבר עצמאות, כל טיפול שאני לא אתן    השלמת השכלה או הבטחת הכנסה 
 יוכל לעמוד לבד.ש כי אני בעצם לא נותנת לו את הקביים ואת הכלים, לא יהיה מספיק
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    היו"ר נעמה לזימי:
 

 קטגורית.לאוכלוסייה הזאת? לא דיברתי על בכל זאת שייוחד רוצות שיהיה תקציב ן אבל היית
 

   תמר להבי:
 

 ? תקציב שיושב אצלנו
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 כן.
 

   תמר להבי:
 

 יש לי תקציב. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 ?אבל שהוא מיוחד מראש לאוכלוסייה
 

   תמר להבי:
 

ייצרנו מענים,    מיליון שקלים בשנה שאני מקבלת עבור האוכלוסייה הזאת.  10נכון. יש לי תקציב של  
שאנחנו   המענים  הזהאבל  הדבר  בגלל  מוגבלים  מאוד  מאוד  הם  ממשרדי ,  מייצרים  זכויות  היעדר  בגלל 

 ממשלה אחרים. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 ללוות, וכן.  שלכםזאת אומרת, האופציה 
 

   תמר להבי:
 

זרים  ייע תקנים צבועים    20יש לנו מעל   שאינם בני הרחקה, יש לנו שיתופי  ודיים לאוכלוסייה של 
פעולה עם משרד המשפטים, אנחנו עושים הרבה מאוד דברים יפים, יש לנו שיתופי פעולה עם משרד הבריאות 

 סביב תקנות הבריאות החדשות, יש מענים שאנחנו מייצרים, זה לא מספיק. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 תודה.
 

   תמר להבי:
 

זה יפתור הרבה   חד ערכי של רשות האוכלוסין-לעניין המספר, כשיהיה מספר חדאני מצטרפת  וגם  
 מאוד בעיות.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 הזה, כולם מדברים עליו. בנושא  אריאל צדק

 
   תמר להבי:

 
של פניות הציבור בנושא הזה. יכול להיות שזה מתקשר לחוק שדיברת מעקב  ועדת  בספטמבר    4-ביש  

 עליו, אבל יש איזשהו מאגר שאתם מפתחים. 
 

   אריאל מרנס:
 

 החוק.אכן זה 
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    היו"ר נעמה לזימי:
 

 נוי אשר, הלשכה  ועו"ד  דר אלעד,הבן משה, דוקטור  וה  תודה רבה. משרד הבריאות, ח,  תודה רבה
 . יתהמשפט

 
    אור אבינועם:-לי
 

 , יועץ למנכ״ל משרד הבריאות.אור אבינועם-לי
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

ממלכתי והתקנות  הבריאות  האז אנחנו שואלים על הסדר ביטוח    לום, מה שלומך?ש  ,מישהו אחר
 ענו לנו. תשמח ש, נ בנושא

 
    אור אבינועם:-לי
 

, מאז בעצם אי פעם,  הביא לראשונה  –  זה משקף מדיניות ממשלתית  –  משרד הבריאות  .אני אומר
הסדר   ביטוחי  לחסרי  מעמד   שאינם  ברי  הרחקה.  ההסדר  בעצם  נותן  הסדר   ביטוחי  כמעט  מלא,  כמעט  זהה  

 לזה שמקבלים אזרחי ותושבי ישראל לקטינים ולאנשים  מגיל 60 ומעלה.
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 ואנחנו בוועדת הצעירים של הכנסת.
 

    אור אבינועם:-לי
 

שהן  האוכלוסיות  הרגישות  ביותר  והזקוקות  ביותר  להגנה  בהקשרים  האלה ושגם  צורכות  בריאות 
 יותר מגילאי הביניים. אני אתייחס לגילאי  18 עד 60 כגילאי הביניים רק מטעמי נוחות .

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 . הרפואיים-אהפר הלימודים סוגיית על גם זאת בכל אפשר אם

 
    אור אבינועם:-לי
 

ה לפתחנו, אבל חוק הסדרת מקצועות באאז אני אומר, אני לא מכיר את הסוגיה הזו כבעיה שהו 
המקצועות הרפואיים  .  הבריאות קובע כתנאי יסוד חובת אזרחות או תושבות ישראלית כתנאי לקבלת תעודה

אני מבין שזה  .  כאשר תנאי החובה הוא תושבות או אזרחות,  הבריאות הם מקצועות אקדמייםהסדרת  בחוק  
 . חסם

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 זה החסם, כן.

 
    אור אבינועם:-לי
 

כבעיה שהובא זה  את  מכיר  לא  אני  קבוצה  .  לפתחנו ה  שוב,  כרגע שהיא  קבוצה  איזושהי  יש  אם 
 . מעוניינת בלימודים , שלקראת
 

   קריאה:
 

 ס לחברות סיעוד.צעירות שחולמות לעבוד בסיעוד ולא יכולות להיכנ , יש יש
 

    אור אבינועם:-לי
 

הכבסדר,   את  לפתורולא  יודע  הבריאות  משרד  בסיס ,  ל  דרישת  היא  הבנתי.  הדרישה  ,  ולמיטב 
 ארעית. לא מהווה בשום פרשנות תושבות ( 5)א()2, מהבדיקה הקצרה שעשיתיו
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    היו"ר נעמה לזימי:
 

מה אנחנו עושים בהקשר של ,  אבל נדבר רגע על הביטוח בכל זאת, תכף,  אנחנו נשאיר את זה רגע
 ביטוח הבריאות?

 
    אור אבינועם:-לי
 

גיל לומר,  זאצריך  בהחלט מועסקתלאוכלוסייה שעובדת, אמורה לעבור,  ו  י הביניים  וזכאית    רוב 
שזה לא בהכרח קורה, אבל זה    אזרחית  גידו נציגות חבריילביטוח באמצעות המעסיק. אני מודע לעובדה,  

לא קשר במעמד  ל  חויבים לתת הסדר ביטוחיממשהו שהמדינה צריכה לאכוף. אבל באופן עקרוני, המעסיקים  
ביולי, חלק מיישום התקנות, אנחנו מקימים    1-ב שנכנסו לתוקף    חלק מיישום התקנותכן  אני אומר,    למעשה.

מעקב צוות  שיהיה  מוגבלת,  צוות  מסוימת  תחולה  גם  יבחן  היתר  גיל  בין  על  גם  הביטוחי  ההסדר  י  אשל 
 הביניים. 

 
    נעמה לזימי:היו"ר 

 
 אתה אומר מתי?  ,אוקיי

 
    אור אבינועם:-לי
 

 כלומר אלה שאינם מסוגלים לעבוד. , עשה לגבי הקצוותיאני אומר רק שהבחינה תרגע, 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 לעבודה? ומי שנמצאים בתקופת ביניים בין עבודה 
 

    אור אבינועם:-לי
 

 - - - אני אומר, רגע, זה סוג הדברים שיובא לדיון בפניאז 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 . מי שלומדים, מי שלא מועסקיםאלה זאת אומרת, קצוות זה כל הדברים. 
 

    אור אבינועם:-לי
 

 ומדים?ל מה זה לומדים? מה הכוונה
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 נגיד עכשיו מישהו באקדמיה ולא עובד, נכון?
 

   שני בר טוביה:
 

 לא רוצה ישר לעבוד כדי לקבל ביטוח בריאות. 18בגיל  א ליצלןרחמנאו 
 

    אור אבינועם:-לי
 

אותו  , שוב, אנחנו נבחן את אוכלוסיות הקצה שמשרתות את ההיגיון שאומר, אני מבין. אני מבין
 -  - - אדם

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 ?הוועדה מתי מתכנסת

 
    אור אבינועם:-לי
 

 הצוות יוקם בימים הקרובים. 



 הוועדה המיוחדת לענייני הצעירים
12/08/2024 

 

42 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 רות עמדה?יינ, ערותהיש אפשרות שהארגונים יעבירו 

 
    אור אבינועם:-לי
 

 . ממשלתי-םנות, לא. זה צוות פניכאני אומר ב
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 רות עמדה?ייעבירו נילמה שלא 
 

    אור אבינועם:-לי
 

 , זה מקובל.זה צוות ממשלתי, הוא ישמע גורמים בהתאם לעניין, זה בסדר
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 הגורמים בהתאם לעניין? הם  מי
 

    אור אבינועם:-לי
 

 ין היתר. חברה אזרחית ב גורמי
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 אז למה שלא יעבירו ניירות עמדה?
 

    אור אבינועם:-לי
 

 . - - - בוודאי, אנחנו לא, ניירות עמדה. שלים להלך י אז סליחה שלא נתתאה, 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 בסדר גמור. 
 

    אור אבינועם:-לי
 

 מבקשת נייר עמדה. חשבתי שגברתי 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

יש קרקע  , עמדה מונחים לפני שמתחיל הדיוןהאני חושבת שלא פעם כשניירות . ל טובוהכלא, לא, 
 .אשר בשלבים הסופיים שכבר גיבשו עמדותמלסוגיות ה יותר פורי
 

    אור אבינועם:-לי
 

 אז אני מתנצל על התשובה, בסדר. 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 -  - -לא, זה אומר שאין בעיה, אז אנחנו יודעים שאתם 
 

    אור אבינועם:-לי
 

בניירות  מקבלים  אנחנו   אותם  קוראים  אנחנו  הזמן,  כל  מתייחסים    יוןעעמדה  אליהם  ואפילו 
 לפעמים. 
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    היו"ר נעמה לזימי:

 
 אורי.  מעולה, מעולה.

 
    אורי הלוי:

 
בריאות לבריאים, הצעירים הבריאים שעובדים, שיכולים   ביטוחי  על  תודה. שוב, אנחנו מדברים 

אנחנו לא מביאים פה בחשבון, ואני שוב מביאה את העיניים של  .  המעסיקלקבל את ביטוחי הבריאות דרך  
ונפלטו ממעגל   צעירים שחלו  נפש שלא מקבלים מענים ממשרד הבריאות, של  פגועי  צעירים  הרווחה, של 

, שפוזיות. בסוףאאנחנו מדברים על מכורים שלא יכולים להיכנס ל  כי הם לא יכולים לעבוד פיזית.  התעסוקה
ואנחנו שוב ,  האוכלוסייה הזאת מסתובבת. היא מסתובבת בערים, היא נמצאת, היא לא הולכת לשום מקום 

משרד הרווחה בתוך הפלונטר הזה שלא  עם  ואנחנו    .עדר המענים לתת פתרונות, ואין לנו, אין לנוהינדרשים ב
מים או שהוא  ידרדר לסהש  20,  19שאני יכולה לקחת צעיר בין  .  מאפשר לנו לתת מענים לאוכלוסיות הקצה

 - - - נמצא כפגוע נפש ולשקם אותו, להביא אותו להיות
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 .זרחיתארופיה, מהחברה התמהפילנ, קמו בתרומותהוולא פעם נאלצים להגיע למרפאות ש
 

    אורי הלוי:
 

במקום לייצר , ובסוף. בודיםאגם מגיעים לבתי החולים ויוצרים חובות , נכון מאוד, ונגיד יותר מזה
רפואה מונעת שכידוע היא הרבה הרבה יותר זולה, אנחנו מתמודדים עם תחלואה שנדרשת בטיפול והדבר 

חסרי כלים בידיים    הטיפולגורמי  ,  משאיר אותנו,  לבתי החולים,  הזה מייצר הוצאות עתק למשרד הרווחה
 .לצערי בכלל ופה אין מענה, לעבוד איתם

 
    אור אבינועם:-לי
 

משרד הבריאות ,  מחוץ להסדר הביטוחי שהוסדר במסגרת התקנות האחרונות.  אני מבקש לדייק 
הנפש בריאות  גם בעולמות  גם לחסרי מעמד  ראשוניים  רפואיים  ברפואה הראשונית,  נותן מענים  ,  בוודאי 

 .במרכזים במרכז הארץ
 

   קריאה:
 

 אחת.במרפאה , במרכז אחד
 

    אור אבינועם:-לי
 

והבנתי  ידיעתי  מקבלים שם למיטב  .  חדשהשאיכילוב מפעיל, זו מרפאה  מרפאה    וז.  נכון, באיכילוב
מצוין. הנפש  טיפול  בריאות  בעולמות  גם  ראשוני,  גם  רפואי  שירות  נותן  המשרד  י  חסרת  לאוכלוסיי  אז 

 גם טיפולים נפשיים. ורם טבמוקדי  בריאות הציבור, חיסונים, רפואה ראשונית כאמור. מעמדה
 

   קריאה:
 

 קורבנות סחר. 
 

    אור אבינועם:-לי
 

 כמובן.ולקורבנות סחר, 
 

    אורי הלוי:
 

באברבנאל  שהיה  מאברבנאל,  בחור שהשתחרר  ,  תמול שהגיע אליי לדלתארק מקרה מ,  בסוף אבל
ואז הוא מגיע אליי ואני אמורה ,  משמע יצר עלות מאוד מאוד גבוהה למשרד הבריאות,  ללא ביטוח רפואי

 - - -לא תספיק לו . לתת לו מענה
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    היו"ר נעמה לזימי:
 

 - - -לחובות שעכשיו פשוט נקלע  
 

    אורי הלוי:
 

סיכיאטריות שלא פהוא בן אדם עם אבחנות  .  הוא צריך סידור מותאם בקהילה,  מעבר לחובותלא,  
לעבוד   כרגע  לו  באיולשכור  מאפשרות  הנפלאה  יחד  למרפאת  וללכת  צריך    לוב.כידירה  שמוגן הוא  דיור 

ואין לנו את הכלים האלה. ובסוף מה  , ומאפשר לו לקיים חיים תקינים ושלא יהיה מסוכן לעצמו או לציבור
עבורו, ואז הדרך שלו להידרדרות  הלנה  ורים של עיריית תל אביב כי אין לי  כשקורה זה שהוא נכנס לגגון מ

 היא כנראה ברורה.
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 ממש. 
 

    אורי הלוי:
 

הוא יגיע לרחוב והוא יהיה   .שפוזית להתמכרויות אחר כך אני לא אוכל להכניס אותואדרך אגב, גם ל
 בפשיעה. 

 
   תמר להבי:

 
 . לאיכילובלת ובאר שבע שלא יכולים להגיע ימענים יש לתושבים של אלו וגם אם אפשר לדעת אי

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 נכון. 

 
   קריאה:

 
 תושבי צפון. 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 או מה כוונתכם כרגע? ,יש כוונה להרחיב באמת את השירות

 
   משה:חוה בן 

 
פגישה  לתאם רפואה. זאת אומרת, מי שלא יכול להגיע מרחוק יכול  -טלהיש גם , לובכיהשירות באי

שפוזית ולאותו מקרה  אחס רק לייואני את  .אין בעיה לזה, השירות הזה קיים  והטיפול הנפשי ניתן מרחוק.
אלה מקרים שמגיעים אליי, אני מטפלת בהם באופן פרטני, לא מכירה שני מקרים   מאברבנאל.  שהשתחרר

 ופל. טהוא מ, כל מקרהאז . טופלו גיעו ולאהכאלה ש
 

   קריאה:
 

 - - -בטיפול תלוי זה לא יכול להיות 
 

   חוה בן משה:
 

 שוב, אני מדברת על אותה אוכלוסייה שאינה ברת הרחקה שלא היה המקרה שהגיע אלינו.
 

   שני בר טוביה:
 

אבל המרפאה  יש פלסטרים מאוד מאוד מוצלחים,  אבל על זה בדיוק הדיון, על זה שהפלסטרים, ו
לנו לאחרונה שהיא עומדת להתמלא ולא תוכל לקבל מטופלים חדשים. יש פלסטרים מאוד    באיכילוב הודיעה

 -  - -מאוד מוצלחים וברור לנו שמי שמסביב לשולחן 
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  Kibram Twelde Gebremariam: 
 

 -   - - אני יכול להתייחס לנושא בתור אחד
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 רק שמך, אדוני. כן, 
 

  Kibram Twelde Gebremariam: 
 

 נהל מחלקה.מגרים,  האני מהמוקד לפליטים ולמ טוולדה. שמי קוברום
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 תודה שאתה פה.
 

  Kibram Twelde Gebremariam: 
 

אני רוצה להתייחס לנושא של טיפול בבעיות נפשיות. אני עבדתי חמש שנים כמגשר, עוד ממרפאת  
אנחנו היינו   גשר, אחרי זירות. אתם יודעים כמה זמני המתנה צריך בשביל להתקבל בטיפול במרפאות האלה?

שלא  .  שנה וחצי-והיינו מקבלים את האנשים לטיפול רק אחרי שנה,  מקבלים הפנייה, בתקופה שאני עבדתי
ב,  תושבי אילת על  נדבר   זכויות אדם שיכולים לתווך  ר  אתושבי  לארגוני  יודעים לגשת  שבע, אנשים שלא 

 אין פשוט טיפול מונגש לאנשים שסובלים מבעיה נפשית. . ביניהם לבין המרפאות
 

פסיכיאטרי חולים  בבתי  שמתאשפזים  אנשים  לזה,  הם  ימעבר  משתחררים,  שהם  אחרי  ם, 
דף וכמה תרופות  משתחררים עם  של פסיכיאטר  לא מקבל אותם  או.  במקרה הטוב, עם סיכום  ם מישהו 

המקום היחידי שמנסה לטפל ולשקם את האנשים האלה הוא   .אנשים האלה נפלטים לרחובהמהקהילה,  
ל מנוהל מכיסם של כמה עשרות  והכ.  מקום קהילתי שהוקם בהתגייסות של הקהילה שנמצא בפתח תקווה

ומוצ מהקהילה שמתנדבים  טובים  כסףיאנשים  חודש  כל  לטפל  .  אים  שממשיכים  האלה  האנשים  עכשיו, 
אין להם שום ידע על טיפול באנשים  ,  לא אנשי מקצועמן הסתם  הם    ועושים כביכול מעקב לאותם נזקקים 

 ת. שסובלים נפשי
 

משרדי כל  שכמעט  מתסכל  זה  כמה  שכאילו  לסכם  רוצה  אנחנו ה  אני  וכאילו  התייחסו  ממשלה 
אני תוהה כל הבעיות הטכניות.  ויכולים לפתור את  נתייחס לבעיה    יוצאים מכאן  ועוד פעם  נשב  עוד  מתי 

 אבל בינתיים הילדים האלה מתוסכלים ועוצרים את החיים שלהם.  ,צריך מספר ,טכנית
 

בן   ילד  לצטט  רוצה  לנו  16אני  שנים,    ,קהילתיהלארגון  ,  שכתב  את  כלפני שלוש  למפות  שניסינו 
מא  יהילד אמר, למה לי ללמוד? אמי היא א  16הנערים שמתבגרים. בגיל  ,  הצרכים ואת המצוקות של הילדים

ילדים הורית לשלושה  לנו    ,חד  בשביל לאפשר  עובדת קשה  רואה את החברים שלי, את  ,  ללמודוהיא  אני 
פשוט עוצרים את החיים ומוצאים את עצמם    ,שוט מפסיקים ללמודפ  18האחים הגדולים שלי שמגיעים לגיל  

זאת  ?  למה לי  שלים?הבחוסר ודאות מוחלט. למה לי ללמוד? למה בכלל לי להשקיע בלילות ללמוד חומרים ול
 . ליהם היוםעהתחושה של אותם צעירים שאנחנו מדברים 

 
ות  כאלה קטנן  את הבעיות הטכניות האלה שהתרו בואו תתגייסו ותפ,  בבקשה?  בעיה טכנית  והאם ז

זה גם האינטרס של  . חוזר למדינהואם לא, הכל . עבור הצעירים האלהות אבל מאוד משמעותי ן, לדבר עליה
ברגע שהם ישתעממו,  ברגע  ,  צעירים  אם בסופו של דבר,  כנערים, כצעירים.  זה האינטרס הציבורי,  המדינה

גם אוכלוסייה אזרחית בכל רחבי  ,  כמו בכל אוכלוסייה חלשה שהיא,  העבריינים ינצלו ,  שהם יאבדו תקווה
 .הארץ

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
טוב שאתם אומרים שיש את הוועדה ואני   ,לוקודם כ  גבי משרד הבריאות,. אז לתודה,  תודה רבה

כשבמקווה   קודם  של  ואמת  שבפער  האוכלוסיות  תל  נוציא  ,  בעיניי,  עסוקההיעדר  ההמלצה  את  אנחנו 
אבל בטח   . יכולה להעניקשבריאות זה בריאות, זה צריך להיות ממלכתי לכולם, זה הדבר הכי בסיסי שמדינה  

ל,  ושאין להם מקום עבודה שמשלם את זה, או שהם בדיוק בין עבודות, או בלימודים או הכ,  אנשים שבפער
 . אנשים האלה פשוט יופקרוהלא יכול להיות ש
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אנחנו באמת  . הרי ודית תהיה בכל מטרופולין לפחות יעשהנגשת רפואה י   והייתי כן מוסיפה המלצה
 או לפחות לייצר להם נגישות,  להגיע למטרופולינים לפחות   ותמעמד נוטות  יודעים שאוכלוסיות שהן חסר

אני רוצה לעבור  . אני מודה לכם על הדברים. תקדם וקרההאולי בדיון ההמשך נשמע אם משהו . וככל שניתן
 . שלום, מה שמך?בנק ישראלל

 
    מירי רוזנשטוק:

 
 יעלה מהייעוץ המשפטי. ונמצאת אני מירי, 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
אני רוצה לשאול כיצד בנק ישראל יכול לסייע בכל הקשור לסוגיות    ,מירי  ן.תודה שהגעת.  סדר גמורב

הצעירים של  הפיננסיות  התנועות  הצעירים  .  מגבלות  בבנקיםהללו  כיום  מופחתים  שירותים  ,  מקבלים 
שלומים  באפליקציות תלהשתמש  ת  יעדר יכולהפנקסי המחאות,  ,  להוצאת כרטיסי אשראייעדר אישור  מה

 .אתתודה שב ביצוע."ז וכמובן לוע ישראל והמענה המוצק ומה מדיניות בנ, של הבנק
 

    מירי רוזנשטוק:
 

, נדרש קלפתוח חשבון בנתודה. אני אולי רק אתחיל להסביר שבאופן עקרוני כשבאים  ול,  קודם כ
בן   את  זהות  הלזהות  תעודת  באמצעות  זה  ישראלים,  אזרחים  על  מדברים  אנחנו  אם  מולך.  אדם שעומד 

 ואם אנחנו מדברים על תושבי חוץ, זה באמצעות דרכון ואימות עם תעודה נוספת.  ,- - - באימות
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 -  - - החוק שעבר, אז בעצם גם פה
 

    מירי רוזנשטוק:
 

ע לאותה יפיקוח על הבנקים לסיהגע, רק שנייה. ובכל זאת הייתה איזושהי נכונות מאוד גבוהה של  ר
הוצאנו הסדר מיוחד שנועד ספציפית למבקשי   2007בעצם את אמצעי הזיהוי וכבר בשנת  שאין לה  אוכלוסייה  

בעצם    נכנס  2010-עוד כמה שנים, ובעברו  ואחר כך  טיוטה  הייתה איזושהי    2007יכולים לבוא.  הם  ש  מקלט
מונפקת  ששרת שיהיה אהסדר שאנחנו מכירים היום, שבעצם אפשר לבוא ולפתוח חשבון באמצעות אותה ה

 על ידי רשות האוכלוסין. 
 

בלות על החשבון, יש פה סוגיה של ניהול סיכונים,  גיש מף כן  בסו,  אני לא אומרת שזה היה חשבון
לעניין הנפקת פנקסי צ'קים    שהם חסמים קונקרטייםלו  סדרה שלנו אין איאאת זה בצד. ברגע שמה  אבל אני  

, להבין מה החסמים שעומדים  איתהבנקלמערכת  וכרטיסי חיוב, אז לקראת הדיון בוועדה היום באמת פנינו  
 נפקת פנקסי צ'קים וכרטיסי חיוב.הבכל מה שקשור ל לנגד עיניהם

 
.  טית להנפקת פנקסי צ'קים קרהבנו שאין איזושהי מניעה קונ  יתאהמערכת הבנקמאני אגיד שגם  

אבל לא ,  אשראימדיניות  יש לעתים קושי ספציפי להנפקת כרטיסי אשראי בגלל  ,  כרטיסי אשראי  מבחינת
באמת  ,  מקשיבה רגעאז אני  ,  אבל בכל זאת אני מקשיבה באמתדביט.  אמורה להיות מניעה להנפקת כרטיסי  

צ'קים אני   פנקסי  להנפקת  שעולים  הקשיים  את  באמת  שומעת  ואני  פה  למה שעלה  לא  .  מקשיבה  אנחנו 
יש פער בסוף בין המדיניות למה שקורה  ,  להיות קשיים ובגלל זה אני באה ואומרת פהשאמורים  מכירים  

נו פניות כדי ילאעמוד מולכם בקשר כדי להעביר  אגם אני  ,  הציבורפניות    ולכן יש את מוקד,  בפועל בסניפים
 . אבל זה לעולמות האלה, אנחנו מטפלים בזה ומה החסמיםבין איך שנוכל לבוא ולה

 
   שני בר טוביה:

 
ת באמונו של הבנק, לא יודעלזכות  ליחים  צ יש כאלה שמ, לגבי צ'קים .  זה גורף,  לגבי כרטיסי אשראי

אין כמעט אף אחד שהצליח  , זה גורף, אבל לגבי כרטיסי אשראי. אולי כמה יפות העיניים , בדיוק מה ההבדל
יש עניין של הביטחון  ,  ושוב, אנחנו מדברים פה, אני מבינה.  אורך כל השנים האלהללקבל כרטיסי אשראי  

 . יש אמצעים שאפשר לנקוט, אנשים שישראל היא מרכז חייהם. וואטאבר, של הבנק
 

שוב למשל,  לא  הלא  אלה    ,אפשר  וזה  שלי  למשל העולמות  אבל  פתרונות,  על  לחשוב  שלי  תפקיד 
אילו או  ,  או שמגבילים את האשראי החודשי,  בחשבוןיתרה  איזו  שיש לו  רק למי  שמנפיקים כרטיס אשראי  

כרטיסי אשראי, לא מקבלים  .  פתרונותשהם   גורף הצעירים האלה לא מצליחים להנפיק  זה שבאופן  אבל 
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מעל  כבר  ם  בהיותה של ישראל מרכז חייה,  אני חושבת ששוב. עכשיו,  המציאות  וז,  כרטיסי אשראימהבנקים  
 לבחון.אני חושבת שבשלה העת , חשיבות של כרטיס אשראי להתנהלות במדינהה שנים ולאור 15-ל

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
אין כמעט יותר שימוש באופציה אחרת,  , זאת אומרת,  ל עובר דיגיטציהוכה  מה זה חשיבות גם?לא,  

 הגבלה פיננסית טוטאלית בימים האלו.  וז
 

    מירי רוזנשטוק:
 

כל העולמות האלה של הדיגיטציה, ,  זאת אומרת.  כרטיס דביט אפשר להנפיק.  אני רק רוצה לחדד
מעלה לצורך של שאת באה ואת  אני מבינה את הצורך    .עדיין יכולה לעשות את זה עם כרטיס דביטה  את

אז אני פותחת   . לא הגיעו פניות ואז אני לא יכולה באמת לבוא וזה  לנו, לפיקוח על הבנקים אשראי,    כרטיס
 ם. ילנו מקרים פרטניו את הערוץ הזה, תפנו אלינו, תביא

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
את אומרת, לא הייתה את האינטראקציה גם מהגופים וכל   טוב מה שאת אומרת. בעצםמשהו  זה  

ואולי זה גם יגזור איזושהי   האם אפשר באמת לחבר אותך לגופי החברה האזרחית שיוכלו באמת להציף,  מיני
 מדיניות בהקשר הזה? התאמות יכולת 

 
    מירי רוזנשטוק:

 
חסמים, נבין אם במגבלות מסוימות כן מתאפשרת  הואז אנחנו גם באמת נעשה את הבחינה, נבין מה  

 - - - הפעילות הזאת. אבל תיצרו איתנו קשר, ואנחנו
 

   שני בר טוביה:
 

בפ הייתי  שגאני  לפני  בזום  ישראל  בבנק  לידה  יישה  לחופשת  של  צאתי  הזה  הנושא  את  והעליתי 
 .עלות אותו שובהאני אשמח לאשראי, כרטיס 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 את אומרת שזה חלקי? , ל אני רואה שיש פה כן פתיחות ולגבי הצ'קיםואבל קודם כ

 
   רובל אבהנון:

 
 אפשר להוסיף משהו?

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 , בוודאי.כן
 

   רובל אבהנון:
 

דברים ,  לומרכ,  שעליו הוצאתי את הכסףאשראי  פירוט  באפילו לצפות  ,  ואפילו דבר שהוא פשוט יותר
 . אני לא יכול באמת לצפות בהם, שאני שילמתי עליהם

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 למה?

 
   רובל אבהנון:

 
 . ובעצם אין לי  ,זהות בסוףתעודת כי הם דורשים 
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    היו"ר נעמה לזימי:
 

 . גישות לאפליקציה בעצםאי נ
 

   רובל אבהנון:
 

 . לעשות כלום באמת יכול אני לא כן, 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 דיר.למצוא איך להס יםזה משהו שחייבאז 
 

    מירי רוזנשטוק:
 

אנחנו פתוחים, אנחנו  , אני אומרת, ולכן שוב פעם,  אז אני אגיד שזה חסם שגם אני לא מכירה אותו
מקור לחסם כדי לבוא ולטפל  איפה האז באמת תפנו וכך אנחנו באמת נוכל להבין  ,  תמיד עם נכונות לסייע

 - - -לצפות לא אמורה להיות סיבה שלא תוכל . בו
 

   רובל אבהנון:
 

 - - -אני פניתי כמה פעמים לבנק, אמרתי 
 

    מירי רוזנשטוק:
 

 הבנקים. על פיקוח לאליי, 
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

בואו ניתן להם רגע את הקרדיט שיש נכונות פה ,  באמת.  אבל זה הפיקוחלא, הבנק זה משהו אחד,  
זה .  מודה על הפתיחות והרצון לסייע בסוגיות האלוכול  אני קודם  .  אני אשמח גם להתעדכן אחר כך,  לעזור

שהתושבים הללו מרוויחים והם  ,  לא אזרחים, עדיין  זה כסף שהאזרחים האלו,  הבסיס של הבסיס כמובן
יהיה כאן ,  מירי ואנחנו נתעדכןקודם כול,  אז אני מודה לך  .  זכאים לדעת מה קורה איתו ואיך לנהל אותו

 .חיבור
 

בגלל בעיה טכנית, אנחנו    לזום   אני רוצה להגיד שמשרד האוצר ורשות המסים לא מצליחים לעלות 
ועוסק   בזכאות לעוסק פטור  כמוכרת  נשלח להם שאלה מהוועדה על מדיניות החרגת האוכלוסייה הזאת 

זה משהו שהוא ממש  .  דבר שיכול גם להקל,  מורשה כיוון שרבים מהאוכלוסייה רוצים לעבוד באופן עצמאי
 . חסם שאני מקווה שנוכל לקבל עליו תשובה ואפשר להסדיר פה מדיניות

 
מרינה, מנהלת אגף הגירה בינלאומית,  ,  שלום.  אני רואה פה גם את הלשכה המרכזית לסטטיסטיקה

,  היכולת לפלח את האוכלוסייה מבחינת מגמותעל  בעצם אנחנו רוצים לשאול באמת   .תודה שאת כאןשלום,  
 האם מכם יש לנו יכולת להבין כל מיני סוגיות עומק?. צרכים

 
    מרינה שפס:

 
, שיש לנו  האוכלוסין וההגירה  לא כל כך. יש לנו מערכת שבנינו לאחרונה בשיתוף פעולה עם רשות 

במערכות. לא תמיד יש דרכון, יותר נכון, כמעט  חד ערכי  -חדיש מזהה  ,  אפשרות לזהות את האנשים האלה
יש איזשהו מספר ספציפי פנימי של הרשות. אנחנו יכולים לפלח את זה לפי דמוגרפיה,   ,אין דרכוןאף פעם  

גיאוגרפיה בעקבות   גם  גם מכניסים את  העכשיו  ואנחנו  כלוסייה של ולתוך הא  הזאתהאוכלוסייה  מפקד, 
 פעם זה היה פשוט נתנו מספר, יש עוד כך וכך., כלומר. מדינת ישראל

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 שתוכל לסייע להבין מגמות?   היה לכם יותר יכולת פילוח פנימיתתהחוק לתוקף  עם כניסת  אבל בעצם  
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    מרינה שפס:
 

וכן,  , , עם כל הקבצים המנהליים שיש אצלנוהלמ"ס לקשר את זה עם כל הסקרים שלנוכל  .בוודאי
 נוכל להפיק יותר נתונים. כרגע זה בעיקר דמוגרפיה וגיאוגרפיה.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
גמור בסדר  מרינה,  אז  תודה  בהמשך.  ,תודה,  יהיה  מה  להבין  לנו  מסייע  גם    זה  לתת  רוצה  אני 

 תציגי את עצמך. לדבר?תרצי אז כן, , צעירים, צעירות שלא דיברול
 

  Peleg Techlay: 
 

שנה, הרבה מאוד זמן. אני כבר בת    16, הגעתי לארץ, כמעט  2008-שלום, קוראים לי פלג, אני פה מ
בת  26 עוד מעט  היום  30, אני  בעצם  לי לאן להסתכל. אני  לי קריירה, אין  ומרגישה  , אין  מתרגשת מאוד 

יום במשך כל החיים שלי, מתחילת -שמלווה אותי יוםשהו  הבעיות שלי מוצפות, מראשונה  רלוונטית שפעם  
קטנה, תשע שנים. עזרו לי, תמכו בי, אני ישראלית לכל  כשהייתי  ספר. למדתי בפנימיה, הייתי בפנימיה  הבית  

 , אבל אני מתנהגת כישראלית, אני הולכת כישראלית, מדברת כישראלית.אריתראית דבר, בסדר, אני
 

נהיגה, הם לומדים, הם יכולים  להוציא רישיון  אפילו מעצם העובדה שכאילו כל החברים שלי יכולים  
ואני לא בחרתי להגיע היותי אריתראית,  עצם  .  ללכת, הם יכולים לעשות הרבה דברים, ואני נשארת מאחורה

שיושב פה  ממי אני אשמח אם באמת כל אחד , אז באמת כאילו. אני תקועה, לפה, ההורים שלי, בסדר, וזהו
יום, אבל יש פה אנשים שאנחנו  -בשבילכם זה דבר קטן, אתם לא פוגשים את זה ביום  .יקח את זה לליבו

 . גדלנו פה, אנחנו לא נושמים, אנחנו פשוט לא נושמים
 

שנתיים, שלוש.  שנה,  אני לא יודעת איפה אני אהיה עוד  .  ואין לי חשק להתחתן, להביא ילדים, לבנות
ו  האחרונה. וז ,אליהשהתייחסו ה האחרונה בארץ י קורונה, שזה מאוד חשוב, אנחנו החוליהמגפת  ה יתכשהי

יש משהו שאנחנו  ש לנו  ו  לצעירים פה היום ויגיד,  כי בסופו של דבר אנחנו גם אנשים. ואם יפנו אלינובאסה,  
 אז אנחנו נשמח להשתתף. תודה רבה., יותר קל לעזור לנו, שיהיה מדינהלתרום ליכולים 

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 .ת פה איתנומרי, תודה שאפלג, תודה רבה. 

 
  Mary Mezgebo: 

 
בכל זאת היה לי חשוב להגיע היום, להביע  ,  ול, אני קצת לא מרגישה טובקסליחה על ההיי, תודה.  

כמו .  לא פשוט,  שנה  14ואני פה  ,  וחצישבע  את הדעה שלי ולתמוך בחברים שלי שפה. אני עליתי לארץ בגיל  
יש להם מסלול מאוד  ,  הישראלים , שאלה  כל החברים האחרים שלנו,  לכולם,  שאמרו פה כל החברים שלי 

 . מסוים ומסודר שהם יודעים מה לעשות
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

 גדלת, מרי?איפה 
 

  Mary Mezgebo: 
 

.  יש להם משהו מאוד מסוים וכאילו הם יודעים מה הם הולכים לעשות . בדרום תל אביבאני גדלתי 
והכ,  אחרי שהם מסיימים  עובד.  לא צריכים לדאוג  ,לוהולכים לצבא  לאחרונה התחלתי ,  ה"במסילת  אני 

את ,  אני רואה את הילדים.  מה זה צעירים? יותר קטנים,  בעיקר עם צעיריםת  אני עובד.  ה"לעבוד במסיל
יש לי אח קטן שפעם אחת הוא אמר לי    .אחים שלי הזה גם מגיע הרבה פעמים מ,  התסכול בעיניים שלהם 
כאילו, למה את לא   אוקיי, איך את ממשיכה?,  יש לך תעודה,  את הלימודים שלך  שאני רואה שאת סיימת

 ל. עושה עם זה משהו? למה אני צריך לעבוד קשה, ובסוף זה לא משתלם לי? למה? וזה מאוד מתסכ
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

את אומרת שכבר בשלב שבו מישהו אומר בבית ספר, מה אני צריך להיות? הוא אומר, מה הטעם 
 לעשות עם זה משהו? יכול אם אני לא  שקיעהבל
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  Mary Mezgebo: 
 

לעשות אפשר  אחרים  כן,  דברים  הכי  .  הרבה  לא  האלה הם  האחרים  מהדברים  גם  דברים  הרבה 
זה משפיע גם על המדינה ועל הציבור, כמו שאמרו . גם למדינה בסוףלעצמם,    טובים והכי אידיאליים, לא רק

כי  .  אני חושבת שזה כן יכול להשתנות, אני מאמינה שזה יכול להשתנות, יש לי תקווה.  הרבה מהאנשים  פה
 .אז שום דבר לא יעבוד, לנו תקווהתהיה אם לא נאמין ולא 

 
.  דברים קטניםלהישמע  כל הדברים הקטנים והגדולים שאמרתם, זה יכול  .  קצת לסכם  אני רוצה  

זה נשמע מאוד  .  להוציא רישיון,  לסגור מלון,  זה נגיד לקבוע במסעדהשאני רוצה להגיד,  מהדברים הקטנים  
אני לא  .  זה זורם,  זה קליל מאוד,  דיגיטלי,  באינטרנטל  ויום וזה היום הכ-אתם עושים את זה ביום,  פשוט

לא יכולים לעזור . אף אחד לא מכיר, אף אחד לא מכיר את המספר הזה שיש לי בוויזה, יכולה לעשות את זה
ואז זה מרחיק אותך הרבה  .  לא יכולים להכניס אותי לאיזשהו מקום ,  באף מקוםעובד  זה לא  .  שום דבר,  לי

 ואז פה אתה מרגיש שונה וזה עצוב וזה מתסכל., פעמים גם מהחברים
 

על זה אנחנו דנים, באנו  כאילו,  אני יכולה להגיד אפילו עכשיו פה, בכניסה, לא הצליחו לזהות אותנו.  
שהדברים שיבינו  הכי חשוב לי  באמת,  על זה לדבר היום. זה היה קצת מצחיק. אבל בעיקר זה, אני רוצה  

קטנות שאתם עושים, בשבילנו זה  המאוד יום, הפעולות -הקטנים האלה שאתם חושבים שאתם עושים ביום
 . תודה, זה מאוד מאוד מאוד קשה. זהו החיים שלנו.

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 , שניכם? תרצו לדבר, אני אשמח, אני רואה פה גם עוד שניים שלא דיברותודה. 

 
    צגה אברה:

 
,  אבל כאילו.  נערה,  17הגעתי לארץ בגיל  האמת, אני אשמח. כן, אני אחת מהקהילה, צגה אברה.  

לי קשה להתחבר לחברה   בניקיונות .  ישראליתההיה  ישר  הייתי  למרות שהגעתי צעירה והתחלתי לעבוד   ,
כמו כל אזרח  ,  אז התחלתי לעבוד בניקיונות והתחלתי לחיות כאילו כמו כל פליט.  על עצמילהתאפס  צריכה  

צריך  אריתראי   והיה  לארץ  עצמולהתאפס  שהגיע  כאילו.  על  התאפסתי  אז  עצמי ,  לעבוד ,  על  התחלתי 
.  ולא ידעתי לאן לפנות שנת הלימודים, להמשיך ללמוד כי לא סיימתי את , כאילו, וחשבתי ללמוד, בניקיונות

 .  לעבוד קשה ולהתחתן אז המשכתי, לא ידעתי לאן לפנות, אז לא היו משרדים כמו משרדי רווחהכי 
 

זה לא מה  . בקוסמטיקה , ואז התפתחתי ולמדתי במקצועברוך השם, התחתנתי והבאתי שני ילדים 
אז אני מאחלת לצעירות האלה, אני לא רוצה לאחל    אז למדתי.שיכולתי ללמוד,  אבל זה מה  ,  שהייתי רוצה

לא יכולתי להתקדם ולא יכולתי  כי    לא היה לי מה לעשות שאני החלטתי כי  מה שאני עשיתי, את  מה את  ן  לה
 עתיד אחר, לא את העתיד שלי. זהו, תודה.ן ללמוד, אז הייתי רוצה שיהיה לה

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
 . רגע, גם הבחור פה שלא דיבר, אתה רוצה לדבר? לך תודה רבה

 
   מונגטה סולטן גדאי:

 
נ מונגטה,  ווכבר הכפה  אמר  תודה. שמי  שלי  למדינה  קצת  עכשיו  חזרתי  אני  לא  נל.  זכרתי שאני 

הילדים שלי שלא הספיקו לזה, קצת קשה. אבל אני מקווה את  גם שומעאני שלי, ועכשיו ת הספקתי לחלומו
 שלהם. תודה. ת את החלומוויגשימו שזה יסתדר בקרוב 

 
    נעמה לזימי:היו"ר 

 
 תודה רבה.

 
   ברהנה הגוס:

 
,  ילדים האלההכאבא לילדים האלה,  תודה לכולם. אני ראש.-היושבתגברתי  , תודה רבה ,לוקודם כ

מדינה, מדינה יהודית, מדינת   וחטא שלהם שנולדו או גדלו במקום לא נכון נראה לי. זהאין להם שום חטא. 
, יודע מה זה פליטות, מסתכל נכלאח,  צכי היא עם שנרדף, נר  .בעולם, צריכה להבין אותםה  יחידהישראל,  

באכזריות שבורים.  עליהם  מתוסכלים,  האלה  הילדים  את  רואים  בגיל  .  אתם  כלא  לנכנסה  ארבע  ילדה 
 ברחנו לדבר הזה. , האה, זה הרודן שרודף אותנו באריתריאבאריתרי
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הילדים האלה. מה נחזור למדינה שלנו,  תראו את  לילדים שלכם? מחר אנחנו  בונים עתיד    , אתם 

ילדים שמגדלים אותם, מה הילדים שלי, הנכדים שלי או  הנכדים שלי, אלה  הילדים או  התהיה מדינה. מה  
אני לא   ., אנחנו מכירים קשר העיניים מהמשטרהייאת דינק יקחו היסטוריה מכם? כל המשרדים האלה. בח

מי   אותו,  אותי  מכיר  באמתשמכיר  כולם,  שלי.  למשרדים שלכם,  ,  חבר  תחזרו  פה.  הגעתי  בדיונים שאני 
, הסיר  מבעבעהסיר  רוצים שנלך?  אתם  לאן    ות סובלות,יקהילת   זה פשוט. משטרותהעניינים,    תפעילו את 

אתם רואים את  .  הצעירים במצב לא טובהסיר מבעבע,  קהילה.  כיושב ראש של ה  אני אומר לכם  מבעבע,
, כזה  לקחת משהו קיצוני ?  מה יש להם עתיד.  אין, אין להם עתיד.  הולך להיות ככה?  שהיה? מקסיקושיקגו  

 . אין להם אחרת נס,צריכים להתפר
 

די עד    .בבקשה מכם,  עוד פעםלדיון  יזמינו אותנו  שנבוא  הם  ,  ונגיד  זה הם  א זה  ?  שמים א שמים, 
לתשומת ליבם,  אני יודע שיש לכם מנהלים שלא לוקחים את הדברים  את עבודתכם.  , תעשו  בחייאת דינק

 .תודה רבה לכם. אבל אתם יכולים להפעיל את הדבר הזה
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

תציג את שמך   ולאחר מכן אני אסכם את הדיון. רצית להגיד מילה?מאחורה, פה , אדוני .תודה רבה
 בבקשה.

 
   ברהה טעמה:

 
ה טעמה, אני ברה  .זדמנות לדבר במדינה שלנוהלנו  בלא קי.  הזדמנותה  ל על  ושלום, תודה רבה קודם כ

היא  , תיכון ה היא סיימ, סינגאלובסקיבאורט היא לומדת , הילדה שלי מסיימת עכשיו , שלושה ילדיםלאבא 
אבל הילדה לא רוצה  ,  קיבלה אישור לדבר פה,  הילדה נרשמה.  אנחנו רואים אותםשכמו הילדים  ת  נמצא

  12מה אני הייתי  בשביל  יש לי עתיד לעשות משהו,  ששנה וחשבתי    12אני למדתי    , כן,  אמרה.  להגיע לכאן
  ככה אמרה לי, היא לא באה. אני   ,מדתולי מסלול, לא הייתי לשאין  אם אני ידעתי  ?  שנות במשרד החינוך

תשקיעי את הזמן  ,  תלמדי כמו שצריך,  יש לך עתידכן,  אמרתי לה,    , כן?, הייתי משקר להזו אחריותי ,  אבא
,  נשברה  אבל עד עכשיו הייתי משקר לה, היא רואה עכשיו, היא   .לושלך. אמרתי לה, כן, את יכולה לעשות הכ

 .לכאן גם היא לא רוצה להגיע
 
היא רוצה להתגייס,  , הילדה .משרדים, אתם מכירים אותהההכוונה, אני כבר כתבתי מכתב לכל ו ז

שובה. אני כתבתי מכתב, תהיא למדה עם ישראלים, כל החברים שלהם התגייסו עכשיו, היא נשארה לבד, אין  
, היא רוצה לתרום  ,היא רוצה ללמוד,  היא לא רוצה להתגייס.  במשרד שלכם  המכתב נמצא,  כן, גם לכולם

שלנו יהיה  שבמדינה  אנחנו לא נלך למקום אחר עד  ,  אנחנו פה.  אבל גם אתם לא משתמשים בנו גם לתרום 
 . רנובאנחנו נש, והילדים . נוי יש

 
באתי   חלומותו  הי,  צעירן  אלכאני  הרבה  נש.  לי  נשב אני  הילדים  גם  מכם  רים.ברתי,   ,בבקשה 

כן נפגעים? גם  למה הילדים  ,  בואו נעשה סוף. אוקיי, אנחנו נפגענו   ,בואו נעשה נקודה  ,ריה חוזרתוההיסט
אמרה לי אם ח',  בכיתה  היא נמצאת עכשיו  ,  הילדה שלי  הילדים גם נפגעים.  –  מאירנו, אבא ואבאנחנו נש

אחר כך אם אנחנו לא נעשה  .  הכוונהו  ז.  כהאני ממשיבשביל מה    – לא נותנים לה  ,  גדולהההילדה  ,  אריאם
 .תודה.  הילדים יהיו פושעים, משהו

 
    היו"ר נעמה לזימי:

 
צריכה אפילו שהייתי  גיד משהו גם  האני רוצה ל,  לפני שאני מסכמת את הדיון, תודה.  תודה רבה

ל הגדול ביותר שנפתח אחרי האסון שקרה לנו, של המטה האזרחי,  "לחמשכשהגעתי  אני זוכרת  .  לפתוח איתו
ופתאום ראיתי קבוצה של המון צעירים, המון צעירים שאינם בני הרחקה שבאו להתנדב, ואפילו בלילה או 

 .כדי להושיט יד לישראל ולאזרחים של המדינה ברגע הכי נורא מוקדם בבוקר עשו כל מה שצריך
 

גורל ושותפות והבנה  ,  ומקום באמת הומני  לא רק מתוך תחושת חברתיות אלא גם מתוך תחושת 
.  אני מאוד התרגשתי מזה, אני אפילו חושבת שכתבתי על זה אחר כך. המקום של כולנו להושיט יד יחדשזה 

כשכולנו יודעים להסתכל אחד לשני בעיניים ולהושיט  ,  ברגעים האלו,  רק להגיד שככה נראית ישראל היפה
 . יד ולסייע
 

בוצה הגדולה הזאת שבאה ועושה שליחויות ועוזרת  קאת ה,  לי זה היה מאוד מרגש לראות את זה
והבנה שפה הם חיים וקרה פה אסון וצריך לעזור , ניקים וכל מה שצריךמ עם מפונים ומגיעה לסייע למילואי

, דדיהשנזכור בסוף שהסיפור פה של אחריות המדינה הוא גם , רציתי להגיד גם את זה. ולעשות מה שאפשר
 .גם האזרחים אחראים על המדינה וצריך לראות איך אפשר לאזן בין הדברים וזה היה חשוב
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שהגיעו מי  לכל  רבה  תודה  להגיד  רוצה  וגם .  אני  נוכחים  הרבה  עם  עמוס  מאוד  מאוד  הדיון  זה 

ואני יודעת שלא  ,  אני אישית רואה את הרצון ואת הכוונה הטובה.  אני אגיד משהו לרשויות רגע כאן.  לרשויות
אז גם אם יש לי כאן איזושהי קריאה כן לנסות  .  מאוד מאוד מקשה,  פעם המדיניות מלמעלה היא מקשה

 . להיות בהגמשות הנכונות בשביל גם להיות בני אדם
 

פשוט דברים  , אלה  להבין שזה לא עניין של אג'נדה,  הפוליטי  נקרא לו המדיני,  וכן אני קוראת לדרג
אותם  ולעשות  בהם  להכיר  צריכה  שהמדינה  פוגעת .  בסיסיים  גם  פשוט  שהיא  במדיניות  היגיון  שום  אין 

ואני רוצה להגיד שאני מאוד .  חבל שהוא מתקייםש פשוט זה משהו  .  אבל גם פוגעת במדינה,  בצעירים הללו
שהיא שלא לדבר על הסוגיה הגדולה , מקווה שנראה פה תוצרים ואיזושהי התקדמות כבר בתקופה הקרובה

 .סוגיית המעמד
 

גם אם הם היו נכונים בגלל סיבות מאוד  שפשוט  כל כך הרבה חסמים  ,  אבל אני חושבת שגם בתוך זה
אני מאוד מקווה שהחוק שעבר יסייע להסדיר .  חייב לפרק אותם,  אין להם שום מקום היום וחייב,  מסוימות

אז  ,  זיהויהאין יותר את סוגיית  .  הרבה הרבה מהחסמים שישנם כי אכן אנחנו רואים שהרבה מתחבר לזה
עם המהות של מהי  מתכתבות  אין סיבה למנוע שירותים בסיסיים סוציאליים וזכויות בסיסיות שפשוט לא  

 .  ישראל
 

 משפט?שני רציתי להגיד  ,ברשותכם , אני אקריא את סיכום הדיוןלפני ש
 

   שני בר טוביה:
 

שהדברים שלהם  ת  מהמם שהייתה הזדמנות לכל הצעירים שהגיעו לדבר ואני חושבאני חושבת שזה  
 מהדהדים.
 

    היו"ר נעמה לזימי:
 

   .לדיוני ההמשך בהמשךבקשר נהיה גם אנחנו תודה רבה. 
 

ברי ההחלטות  סיכום   זרים שאינם  צעירים  בנושא מצבם של  פונה רחקהועדה מישיבה  הוועדה   .
קה כפי שהיה נעשה רחלראש הממשלה ולשר הפנים לפעול להסדרת מעמדם של צעירים זרים שאינם ברי ה

אחרת מערבית  מדינה  רבות.בשהות  שמדובר  כ  בכל  שנים  נולדו   של  שאף  שצעירים  אבסורדי  מצב  נוצר 
וכבר   וזהותם,  ועניין  דבר  לכל  ישראלים  עצמם  שרואים  לזכויות    20בישראל,  זכאים  אינם  בארץ  שנה 

בריאותילדים  רישום    .בסיסיות ביטוח  אקדמיים,  לימודים  ההורים,  של  מזהה  נהיגה,  יר,  בתעודה  שיון 
קצה    ריעה מפני דחיקתם למצבית במצב זה, הוועדה מ.  שירותים בנקאיים, תעסוקה בכלל המקצועות ועוד

 . ולשוליות גם יש לומר, והסללתם לפשיעה
 

לפעול   הפנים  ומשרד  האוצר  ממשרד  מבקשת  שיסייע  ל הוועדה  באופן  הביומטרי  הזיהוי  תקצוב 
 ים הוודאי. שירותים עבורם עם זיהוילמשרדי הממשלה לקדם 

 
שרה אבכלל הארץ, הנפקת    5א'אשרת  בקשה לאפשר חידוש  ן בהוועדה פונה למנכ״ל רשות האוכלוסי

להוריהם וכן הקצאת אנשי שירות עבור צעירים נה מתוקף זה שנית 5שרת א'א אוטומטית לילדים הזכאים ל
 לנושא ונכונות לסייע וננסה לעקוב גם אחרי זה.פתיחות סך הכול ראיתי פה  מאוכלוסייה הזו.

 
ביומטרי זיהוי  אמצעי  נטילת  חוק  במסגרת  לייצר  ישראל  ולמשטרת  הפנים  לשר  פונה  ם  יהוועדה 

הנפקת   ביומטרינתוני  מזרים  שירותים מכלל משרדי   2024ד  "מאגר מידע תשפ  -ים  זיהוי  אפשרות לקבל 
היעדר עביר יצירת אפשרות קלה להנפקת אישור של  על  בדגש  ת מין לצורך העסקה במוסדות  והממשלה, 

  וגע. המצב הנוכחי פ2001ס"א  תש  -  מין במוסדות מסוימיםיני  מסוימים לפי חוק למניעת העסקה של עברי
 קידום זכותם לחופש העיסוק. במהותית 

 
חדע לזיהוי  היכולת  יצירת  ביומטרי,  ערכי-ם  הוועדה  זיהוי  וממבקש,  ישראל  ממשטרת  משרד ת 

, אוכלוסייה הזו ולפתור את החסמים הנדרשים לשם כךלשיון נהיגה  יהתחבורה לשנות את מדיניות הנפקת ר
למשלעיהאישור   מסוכנות  תפקידה  ,  דר  על  עונה  הדבר  התעבורה.  תקנות  שינוי  קידום  הצורך,  ובמידת 

   קשות ביכולת העיסוק ובחופש התנועה. נגישות תחבורתית פוגע הקהילתי של משטרת ישראל, שכן אי
 

משרד  בסמכות  עדיין  האם  דעת  חוות  לקבל  בבקשה  הכנסת  של  המשפטי  לייעוץ  פונה  הוועדה 
 ם כניסת הזיהוי הביומטריעאוכלוסייה זו  למשטרת ישראל שלא לאפשר הנפקת רישיון נהיגה  והתחבורה  

 נדרש. כמאפשר זיהוי חד ערכי  ה
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הוועדה הציבורית החלטת  ת לבחון מחדש את  "תוולראש הו "ג  הוועדה פונה לשר החינוך, לראש המל

שנוצרשהחלטותיה  שנה    26מלפני   למצב  הדעת  את  נתנו  החלטותיה  לא  לאחר  זו    שנים  קבוצה  ולהחריג 
 לא נכון להכיר באוכלוסייה זו כזרים. ,  בישראלשל שנים  יעדר אופק הרחקה ומגורים  . בהמהגדרתם כזרים

 ולהשתלבותם בשוק התעסוקה בישראל לאחר מכן. הדבר קריטי ליכולתם להשתלב בלימודים אקדמיים 
 

לשר  פונה  הוועדה  העבודה,  משרד  סמכות  שתחת  במקצועות  מקצועי  ולרישוי  ללימודים  באשר 
ובמדע להכיר  אהעבודה להנחות את האגף ל בטכנולוגיה  סדרת עיסוקים ואת המכון הממשלתי להכשרה 

מתוקף   כתושבים  הזו  במקצועות האשרה  באוכלוסייה  ועבודה  לימודים  המאפשר  באופן  להם  שניתנה 
 מדיניות המשרד בנושא.לעדכון הוועדה מבקשת תשובה באשר  הדורשים רישוי מקצועי כאמור.

 
הוועדה פונה לשר הבריאות ולמשרד ראש הממשלה לאפשר הסדר ביטוח הבריאות ממלכתי לכלל  

בסיסית. עוד מבקשת  ת  בר בזכות אנושיוולא לא מעוסקים בלבד, מד  60ועד    18אוכלוסייה הזו, גם בגיל  
הוועדה ממשרד הבריאות לאפשר שירותי רפואה ראשונית עבור אוכלוסייה זו במטרופולינים נוספים בארץ 

לית הזאת, כן למצוא את החריגים לא רק  אהרחבה הטוטבהיעדר האני כן רוצה להוסיף, גם  .באיכילוב ולא
 וזה משהו שאפשרי לעשות אותו. ,  בקצה, אלא חריגים במובן הרחב של מי שלא נמצאים בעבודה בזמן מסוים

 
בנק ישראל לקיים שיח עם גורמי החברה האזרחית להצפת הבעיות בשירותים  מהוועדה מבקשת  

ולפעול לפתרונם  ,  פליקציה בנקאיתאי נגישות לא, כרטיסי אשראי,  צ'קים  הנפקת  זו,  הבנקאיים לאוכלוסייה
 בנק ישראל לדווח לוועדה התקדמות בנושא כמבוקש.ממול הבנקים. הוועדה מבקשת 

 
רגת אוכלוסייה הזו כך  חהוועדה פונה לרשות המיסים בבקשה לקבל את מדיניות הרשות באשר לה 

כעצמא עבודה  להם  שיאפשר  באופן  מורשה  עוסק  או  פטור  לעוסק  כזכאית  מוכרת  להיות  או ישתוכל  ים 
 פרילנסרים.  
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